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CUVlNTAREA TOVARĂŞULUI
NICOLAE CEAUŞES

la Conferinţa organizaţiei de partid 
a municipiului Bucureşti

STIMAŢI TOVARĂŞI,

Conferinţa organizaţiei de partid 
a municipiului Bucureşti are toc la 
sfirşitul celui de-al treilea an al 
cincinalului şi la începutul pregăti
rilor pentru cel de-al patrulea; de 
aceea, ea are o importanţă deose
bită şi, iără Îndoială, va avea o in
fluenţă pozitivă asupra desfăşurării 
activităţii de partid în Capitala ţă
rii, pentru îndeplinirea sarcinilor 
de plan pe anul 1969.

Doresc să folosesc acest prilej 
pentru a adresa delegaţilor la con
ferinţă, tuturor membrilor de 
partid din municipiul Bucureşti un 
salut călduros din partea Comitetu
lui Central al Partidului Comunist 
Român (Aplauze puternice).

După rum ştiţi, recenta plenară a 
Comitetului Central ai partidului a 
făcut bilanţul rezultatelor dobîn- 
dite în primii trei ani ai cincinalu
lui, subliniind că datorită muncii 
pline de abnegaţie .depuse de clasa 
muncitoare, de ţărănime, de inte
lectualitate, directivele trasale de 
Congresul al IX-lea şi de Confe
rinţa Naţională se înfăptuiesc cu 
succes, se asigură dezvoltarea sus
ţinută a economiei şi, pe această 
bază, ridicarea continuă a nivelului 
dg trai al întregului nostru popor. 
Plenara Comitetului Central a a- 
precial că rezultatele obţinute in 
aceşti trei ani sínt o j dovadă a 
realismului planului cincinal, a 
faptului că programul elaborat de 
Congresul a! IX-lea corespunde pe 
deplin condiţiilor şi posibilităţilor 
ţării noastre, capacităţii creatoare 
a clasei muncitoare, a poporului 
român, că prevederile sale vor fi 
nu numai realizate, ci şi depăşite.

La aceste realizări o contribuţie 
de seamă au adus-o comuniştii, oa
menii muncii din Capitala patriei 
noastre, tn discuţiile care au avut 
loc, în darea de seamă prezentată 
de comitetul municipal de partid 
s-au evidenţiat rezultatele obţinute 
de Capitală, aportul său la înfăptu
irea programului general de dez
voltare a ţării. Fără îndoială, mu
nicipiul Bucureşti — principalul 
centru industrial al ţării — are o 
pondere însemnată in realizările 
obţinute pînă acum în îndeplinirea 
planului industriei noastre socia
liste. De aceea aş dori să folosesc 
acest prilej pentru a felicita din 
toată inima pe toţi muncitorii, in
ginerii, tehnicienii, oamenii de ştiin
ţă  şi cultură din Capitală şi să le 
urez succese tot mai mari în activi
tatea lor de viitor (Vii şi îndelun
gi aplauze).

După cum s-a subîiniai ia ple
nara Comitetului Central al parti
dului, anul 1969 are un rol hotărî- 
tor în înfăptuirea obiectivelor ac
tualului cincinal şi în pregătirea 
bazei materiale pentru trecerea la 
viitorul plan de cinci ani în curs 
de elaborare. Este adevărat că pre
vederile planului pe anul viitor 
sínt mobilizatoare, cum au spus 
aici mai mulţi tovarăşi. Ele sínt 
în deplină concordantă cu preve
derile planului cincinal şi asigură 
_ atit în domeniul producţiei in
dustriale şi agricole, cît şi în do
meniul ridicării nivelului de viaţă 
al oamenilor muncii — Îndeplinirea 
în întregime a hotărîrilor Congre
sului a l ' IX-lea şi chiar unele de
păşiri într-o serie de sectoare de 
activitate.

Anul viitor va fi marcat de eve
nimente importante pentru viaţa 
socială şi politică a ţării noastre. 
La începutul lunii martie vor avea 
loc alegerile pentru Marea Aduna
re Naţională. In august vom ani
versa 25 de ani de la eliberarea 
patriei şi, probabil tot în cursul 
anului viitor, va avea loc Congre
sul al X-lea al partidului. Orga
nizaţiile de partid trebuie să ia 
toate măsurile pentru a asigura o 
largă mobilizare a oamenilor mun
cii, ca acest an să fie marcat 
de cît mai multe succese în cons
trucţia socialistă, în înflorirea pa
triei. Conferinţa organizaţiei dum
neavoastră de partid a iniţiat astăzi 
o chemare către toate organizaţiile 
judeţene de partid, către toţi oa
menii muncii, pentru înfăptuirea şi 
depăşirea prevederilor planului pe 
1969. Apreciez această chemare ca 
o acţiune bună şi sínt convins că 
ea va avea o influenţă pozitivă nu 
numai în activitatea economică şi 
socială din Capitală, ci şi din în
treaga ţa ră  (Aplauze prelungite),

De asemenea, consider importan
tă chemarea adresată de cele trei 
institute de cercetare şi proiectare 
din sectorul 7, către toate institu
tele de cercetare din Capitală şi 
din ţară. Ea va exercita, cred, o 
înrîurire pozitivă asupra dezvoltării 
viitoare a activităţii de cercetare şi
— cum discutam cu preşedintele 
Academiei — va constitui poate şo
cul necesar pentru a pune în miş
care unele institute de cercetare 
care se mişcă mai lent.

Doresc să subliniez aici că Secre
tariatul Comitetului Central al 
partidului va urmări felul în care 
organizaţia dumneavoastră, cît şi in
stitutele de cercetare îşi vor înde
plini angajamentele luate prin che
mare; de asemenea, vom urmări fe
lul în care organizaţiile de partid 
judeţene vor răspunde la chemările 
din Bucureşti, felul în care îşi vor 
îndeplini angajamentele pe care şi 
Ie vor lua. La sfîrşitul anului viitor 
vom face bilanţul — nu secret, ci 
public, prin presă — al felului în 
care comitetele judeţene de partid 
şi-au îndeplinit angajamentele asu
mate. Deci, tovarăşi, s-a pornit o în
trecere între organizaţiile partidului 
nostru (Vii şi puternice aplauze). Aş 
dori din toată inima ca organizaţia 
municipiului Bucureşti să cîştige în
trecerea. Vă doresc succes (Aplauze 
îndelungate).

După rum cunoaşteţi, planul pe 
anu! viitor prevede creşterea pro
ducţiei industriale cu 10,8 la sută. 
In acest scop sínt asigurate atît mij
loacele materiale şi financiare, cît 
şi forţa de muncă, tot ceea ce tre
buie pentru ca planul să fie înfăptuit 
în bune condiţii.

In activitatea sa partidul nostru 
porneşte de la faptul că construc
ţia socialismului înseamnă nu numai 
răsturnarea capitaliştilor — pentru 
că aceasta am înfăptuit-o de mult
— nu numai socializarea mijloacelor 
de producţie — pentru că şi aceasta 
am realizat-o de mult. Noi am rea
lizat o unitate deplină în ce priveşte 
caracterul economiei noastre socia
liste, atît Ia oraşe, cît şi la sate; 
dar aceasta constituie începutul, to
varăşi. Pentru construcţia socialis
mului, pentru desăvîrşirea socialis
mului este necesar să se creeze baza 
materială corespunzătoare, o indus
trie puternică, o agricultură avansa
tă, o ştiinţă şi cultură înaintate. 
Fără realizarea acestor obiective 
iumiamentaie nu se poate vorbi de 
construcţia socialismului, nu se poa
te vorbi de desăvîrşirea socialismu
lui, de asigurarea condiţiilor pentru 
trecerea la făurirea societăţii comu
niste. De aceea noi punem în cen
trul activităţii partidului făurirea 
unei puternice economii moderne, 
Ia nivelul ţărilor celor mai avansate 
din lume. Numai reaiizînd acest ţel 
vom putea spune că am ajuns la 
desăvîrşirea construcţiei socialiste. 
Iată de ce este necesar să depunem 
eforturi susţinute pentru a asigura 
un ritm înalt de dezvoltare econo
miei, şi în primul rînd industriei 
noastre, un progres continuu al a- 
griculturii noastre socialiste; numai 
pe această bază vom ajunge la de
săvîrşirea socialismului (Vii aplauze).

In această muncă, dumneavoas
tră, comuniştilor din Capitală, tutu
ror oamenilor muncii din municipiul 
Bucureşti, vă revin sarcini deosebit 
de mari. S-a vorbit de ele aici, nu 
doresc să mă opresc asupra lor. Con
sider că ele au fost bine înţelese
— şi angajamentele prezentate in 
chemarea adresată celorlalte organi
zaţii de partid dovedesc acest lu
cru. Trebuie spus însă, tovarăşi, că 
de la angajament pînă la realizare 
este un drum lung, care cere o 
muncă intensă, bine organizată; este 
necesar ca toate forţele clasei mun
citoare, ale inginerilor, tehnicienilor 
şi oamenilor de ştiinţă din Capitală 
să fie strîns unite pentru a valori
fica pe deplin experienţa, elanul şi 
energia lor creatoare; numai astfel 
se va asigura ca atit sarcinile de 
plan, cît şi angajamentele pe care 
vi le-aţi luat să fie duse la bun 
siîrşit.

Este ştiut că pe lingă rezulta
tele bune pe care le-au avut orga
nele şi organizaţiile de partid din 
Capitală — despre care s-a vorbit 
mult aici şi în mod îndreptăţit — 
în diferite sectoare ale muncii 
s-au manifestat o serie de neajun
suri şi lipsuri. N-ar fi stricat, poate, 
dacă delegaţii care au luat cuvîntul 
s-ar ii relerit ceva mai mult la a- 
cestea, Nu pentru a umbri realiză
rile, ci pentru a trage învăţăminte 
din neajunsurile care s-au manifes-

tat în trecut şi, mai cu seamă, pen
tru a desprinde concluzii in vede
rea lichidării lor, asigurării bunului 
mers al activităţii în viitor. Noi nu 
spunem întîmplător că critica şi 
autocritica reprezintă o lege a dez
voltării noastre.

Faptele < demonstrează, tovarăşi, că 
în economia din Bucureşti există 
încă multe rezerve nevalorificate. 
Dacă ne referim ia folosirea capa
cităţilor de producţie existente tre
buie să spunem că indicele de uti
lizare a maşiniior-unelte este de nu
mai 47,7 la sută, fiind chiar sub in
dicele general pe ţară, care depă
şeşte 55 ia sută, deşi la plenară noi 
l-am apreciat şi pe acesta nesatisiă- 
căior. în întreprinderile din Capitală 
se mai găsesc maşini şi utilaje ne
folosite în valoare de 160 milioane 
lei, din care jumătate sínt aduse din 
import. La o serie de uzine unele 
utilaje stau nemontate, neiolosite de 
peste doi ani. Cred că era bine dacă 
se analizau mai serios cauzele aces
tor siări de lucruri, mai cu seamă, 
acţiunile pe care şi le propune or
ganizaţia de partid a Capitalei să 
le întreprindă pentru a realiza ho
tărârea plenarei Comitetului Central 
ca in cursul anului viitor să se li
chideze cu desăvîrşire asemenea si
tuaţii.

S-a vorbit aici despre problema 
lipsei braţelor de muncă, dar nu s-a 
arătai in acelaşi timp cîie ore att 
fost pierdute datorită stagnărilor în 
producţie şi altor cauze care ţin de 
disciplina şi buna organizare a pro
ducţiei. Consider necesar ca Confe
rinţa organizaţiei municipiului Bucu
reşti să stabilească, în hotărîrea sa, 
măsuri precise pentru folosirea din 
plin a capacităţilor de producţie 
existente; utilajele ce stau neiolosite 
să fie date în producţie sau — dacă 
nu sínt necesare în Capitală — să 
fie repartizate altor întreprinderi. Nn 
ne putem permite luxul să ţinem 
utilaje neiolosite !

Organizaţia din Bucureşti trebuie 
să reflecteze şi în legătură cu pro
blemele creşterii productivităţii mun
cii. Este adevărat că sínt rezultate 
bune în realizarea planului în acest 
domeniu. Cu toate acestea, in Capi
tală se manifestă o folosire neraţio- 
naiă a forţei de muncă atît produc
tivă, cit mai cu seamă a personalu
lui tehnico-administrativ. Iată cîteva 
date care vorbesc despre iaptul că 
schemele acestui personal sínt su
praîncărcate. Pe ansamblul industri
ei municipiuiui Bucureşti, la 100 de 
muncitori revin 18 persoane care nu 
lucrează direct în producţie. La în
treprinderile constructoare de maşini 
— 25, la întreprinderile industriei 
chimice — 21, la întreprinderile in-
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este mai bună în ramura industriei 
uşoare, unde la 100 de muncitori re
vine 10,3 personal tehnico-adminis
trativ. Trebuie să facem paşi hotărîţi 
pentru a lichida lipsurile în folosi
rea forţei de muncă, pentru că a- 
ceasta iniluenţează în mod negativ 
asupra productivităţii muncii în În
treprinderile Capitalei.

Se întreprind încă din 1967 o 
serie de studii privind îmbunătăţirea 
organizării producţiei şi a muncii în 
Bucureşti. Au fost scoase cu aceste 
prilejuri în evidenţă mari posibili
tăţi pentru mai buna folosire a tim
pului de muncă, pentru mai buna or
ganizare a activităţii în întreprinde
ri. Din păcate, măsurile preconizate 
se aplică destul de încet, iar în 
multe părţi au lost date uitării. Este, 
cred, necesar ca şi în această pri
vinţă Conferinţa să stabilească sar
cini precise pentru a asigura pune
rea în aplicare, în cursul anului 
1969, a măsurilor elaborate pe baza 
studiilor efectuate de specialişti. Ştiţi 
că anul viitor, în conformitate cu 
hotărîrile Conferinţei Naţionale ur
mează să trecem la formarea cen
tralelor, la acţiunea de concentrare 
a întreprinderilor mici pentru ca, pe 
această cate, să asigurăm o mai 
bună folosire atit a cadrelor de spe
cialitate, cit şi a cadrelor de mun
citori şi, în acelaşi timp, să obţinem 
o mai mare rentabilizare a activită
ţii întreprinderilor noastre. Şi tn 
Capitală sínt multe întreprinderi 
mici care aparţin aceluiaşi minister 
şi care lucrează independent; comi
tetul municipiului Bucureşti, împreu
nă cu ministerele, cu centralele, cu 
conducerile întreprinderilor, trebuie 
să găsească soluţii care să ducă la 
lichidarea acestei stări de lucruri.

S-a vorbit aici de lipsa forţei de 
muncă, deşi este greu ca în Româ
nia să ne plingem că nu avem braţe

de muncă, atunci cînd în agricul
tură lucrează încă circa 50 la sută 
din populaţia activă a ţării, în timp 
ce în alte ţări — nu chiar dintre 
cele mai avansate — ponderea a- 
cestei populaţii este sub 30 Ia sută. 
Cred că nici în Bucureşti nu se poa
te vorbi de o lipsă de forţă de 
muncă. Se poate, în schimb, vorbi 
de o folosire a ei neraţionaiă, de 
lipsuri în calificarea cadrelor în di
ferite domenii de specialitate. Cred 
că trebuie luate măsuri pen
tru ca, încă din cursul anului 1969, 
întreprinderile să treacă la pregăti
rea muncitorilor calificaţi atît în 
şcolile de care dispun actualmente, 
cît şi prin calificarea la locul de 
muncă. Trebuie, totodată, luate mă
suri pentru a se pune capăt fluctua
ţiei, pentru a se asigura stabilitatea 
şi disciplina în  muncă in toate sec
toarele de activitate.

Problema asigurării cadrelor şi a 
calificării lor, a foiosirii raţionale a 
forţei de muncă şi a disciplinei în 
producţie este o problemă deosebit 
de importantă; vom merge într-un 
ritm şi mai rapid înainte în econo
mie numai în măsura în care vom 
şti să rezolvăm in mod just şi ope
rativ această problemă. Astăzi este 
de înţeles pentru toţi că în nici un 
sector nu se mai poate asigura dez
voltarea economiei fără oameni cu 
calificarea cea mai înaltă, fără oa
meni pricepuţi şi hotărîţi să facă 
totul pentru a înfăptui sarcinile în
credinţate de partid, pentru a cores
punde încrederii acordate de clasa 
muncitoare. Fiecare director, munci
tor, maistru, ministru, secretar de 
partid poartă, la tocul său de muncă, 
răspunderea pentru îndeplinirea sar
cinilor ce i-au fost încredinţate în 
faţa poporului — şi este firesc să 
fie menţinut în munca respectivă nu
mai în măsura în care răspunde 
cum se cuvine acestei încrederi (Vii 
aplauze).

Avem toate condiţiile, tovarăşi, să 
asigurăm cadrele necesare în toate 
sectoarele. în anii regimului nostru 
socialist au crescut zeci şi zeci de 
mii de ingineri, sule de mii de mun
citori calificaţi, care — prin munca 
lor — au dovedit că au capacitatea 
şi hoiărirea de a înfăptui politica, 
programul partidului nostru. Să pu
nem la munca oameni destoinici, cu 
încredere, să-i sprijinim şi vom pu
tea îndeplini toate sarcinile care ne 
revin (Puternice aplauze).

La plenara Comiteîuiui Central s-a 
acordat o atenţie deosebită proble
mei reducerii cheltuielilor materiale, 
care sínt încă mari, problemei iolo- 
sirii mai judicioase a mijloacelor 
materiale şi financiare, asigurării 
unei viteze de rotaţie cît mai ra
pide a mijloacelor circulante şi a 
mijloacelor fixe. Nu este un secret 
pentru nimeni, mai ales pentru cei 
ce se ocupă de problemele econo
mice, că orice încetinire în circula
ţia mijloacelor materiale duce la 
stagnare în dezvoltarea economiei, 
împiedică mersul rapid înainte. Este 
necesar să acordăm o atenţie mai 
mare decit pînă acum folosirii ra
ţionale a mijloacelor materiale, li
chidării stocurilor supranormative de 
materii prime, materiale şi produse 
finite, luării tuturor măsurilor pen
tru a nu mai admite crearea lor. In 
Capitală valoarea acestora era la 1 
octombrie de peste un miliard lei. 
Trebuie luate măsuri pentru micşo
rarea liotărîtă a consumurilor de 
materiale, lichidarea sau reducerea 
substanţială a pierderilor provocate 
de rebuturi, care în întreprinderile 
din Bucureşti se ridică la 88 de mi
lioane lei; sínt necesare măsuri ener
gice pentru economisirea combus
tibilului, a tuturor mijloacelor ma
teriale şi financiare. Fiecare în sec
torul său de lucru — director, mun
citor — trebuie să înţeleagă că a- 
ceste mijloace aparţin întregului po
por, că ele trebuie chibzuite şi gos
podărite cu răspundere şi că de a- 
ceasta fiecare răspunde în faţa parti
dului, a clasei muncitoare, a poporu
lui. In această itrivinţă, trebuie să 
acţionăm cu mai multă hotărîre şi cu 
mai multă intransigenţă, tovarăşi! 
Să terminăm cu atitudinea de 
toleranţă faţă de risipă, faţă de ne
socotirea bunului întregului nostru 
po p o r!

Unii tovarăşi au vorbit aici des
pre teiul cum au început să lucreze 
comitetele de direcţie înfiinţate in 
acest an. Intr-adevăr, rimpul este 
încă scurt pentru a trage concluzii 
generale asupra activităţii lor. Dar,

se pare că începutul este bun, că 
aceste comitete de direcţie oferă 
posibilitatea de a uni cunoştinţele, 
priceperea celor mai buni specialişti 
din întreprinderile şi instituţiile 
noastre în vederea găsirii unor so
luţii judicioase pentru bunul mers 
al activităţii. Cred, însă, că se im
pune din partea Comitetului munici
piului Bucureşti, a comitetelor sec
toarelor, mai multă preocupare pen
tru felul in care îşi desfăşoară acti
vitatea comitetele de direcţie şi mai 
mult ajutor. Membrii acestor comi
tete trebuie să participe mai frec
vent la activitatea lor, asigurînd o 
justă orientare a muncii de condu
cere colectivă a întreprinderilor. De 
asemenea, aş dori să mă adresez 
miniştrilor — se găsesc aproape toţi 
aici. Şi ei ar trebui să meargă cîte- 
odaiă la comitetele de direcţie din 
întreprinderi şi, mai ales, să asigure 
ca miniştrii adjuncţi şi directorii ge
nerali să participe ia activitatea a- 
cestora cel puţin o dată Ia trei luni. 
Numai în felul acesta ei pot acorda 
un ajutor efectiv în soluţionarea pro
blemelor pe care Ie ridică buna 
funcţionare a întreprinderilor noas
tre. Din păcate, puţine cadre de con
ducere din ministere iac acest lucru.

Aş dori să mă refer la adunările 
generale ale salariaţilor din între
prinderi care urmează să aibă loc 
în perioada următoare şi care, de 
asemenea, fiind la incepulul activi
tăţii lor, trebuie să se bucure de 
sprijin susţinut atît din partea mi
nisterelor, cît şt a comitetului 
municipal de partid. Este necesar 
să asigurăm evitarea oricăror ten
dinţe de formalism în aceste adu
nări, ca ele să dezbată în mod te
meinic problemele întreprinderii, să 
analizeze în spirit critic activitatea, 
să-şi spună cuvîntul asupra măsu
rilor ce se impun. întregul colectiv 
de salariaţi trebuie să cunoască ce 
trebuie făcut, cum trebuie acţio
nat în vederea îndeplinirii în bune 
condiţii a sarcinilor de plan. A- 
ceste adunări generale reprezintă 
un instrument minunat; dacă vom 
şti să-I folosim vom asigura mo
bilizarea largă a tuturor salariaţilor 
la perfecţionarea muncii din între
prinderi, la îndeplinirea planului. 
Trebuie să facem ca aceste adunări 
să reprezinte nu numai o mani
festare general-democratică, ci şi 
o formă de participare activă a 
clasei muncitoare la conducerea în
tregii activităţi economice.

O altă problemă despre care s-a 
vorbit la plenara Comitetului Cen
tral, iar aici în darea de seamă 
şi în discuţii, este aceea a investi
ţiilor pentru anul viitor. Pe ţară, 
va trebui să realizăm un volum de 
63,3 miliarde lei. Din acestea, 
municipiului Bucureşti îi revin 
peste 10 miliarde. După cum vedeţi, 
Capitala se bucură în continuare 
de o atenţie deosebită atît în ce 
priveşte dezvoltarea industriei, cît 
şi construcţia de locuinţe, precum 
şi alte domenii de activitate. Sínt 
în construcţie întreprinderi deose
bit de importante nu numai pentru 
economia Capitalei, ci a întregii 
ţări; alte obiective la fel de în
semnate urmează să fie începute 
în cursul anului viitor. In anga
jamentul luat aici, în chemarea 
adresată de dumneavoastră organi
zaţiilor judeţene de partid se pre
vede ca o serie de obiective să fie 
date în folosinţă cu cîteva luni mai 
inainte. Eu salut această iniţiativă, 
dar doresc să subliniez că nu e un 
angajament uşor şi că pentru tra
ducerea lui în viaţă sínt necesare 
măsuri bine gindiie şi aplicate con
secvent. Ţinind seama că în cursul 
anului 1968 şi In Capitală unele u- 
nităţi n-au intrat la timp în pro
ducţie, se cere să luăm măsuri — 
în primul rînd — pentru ca obiec
tivele ce urmau să fie date în func
ţiune în 1968 să intre în exploatare 
cel puţin la începutul anului 1969; 
In a] doilea rind .toate capacităţile 
aflate in construcţie în Capitală tre
buie să intre la termenul plani
ficat in producţie şi, in al treilea 
rînd, să fie date în funcţiune cu
1—6 luni înainte de termen cele 18 
noi obiective, aşa cum v-aţi propus 
în chemare. Acestea sínt sarcini 
mari şi consider că organizaţiile
noastre de partid, conducerile între
prinderilor trebuie să muncească cu 
rîvnă şi pasiune pentru a asigura 
realizarea lor. Trebuie să iie clar, 
tovarăşi, nu va avea mare impor
tanţă dacă veţi realiza cîteva obiec
tive înainte de termen, înregisirînd,

(Continuare în pag. a IlI-a)

Luni, la sediul Comitetului Cen
tral al Partidului Comunist Român 
a avut loc o întîlnire a conducerii 
de partid cu preşedinţi ai coopera
tivelor agricole de producţie din în
treaga ţară şi cu preşedinţii uniuni
lor judeţene ale cooperativelor agri
cole de producţie.

La întîlnire au luat parte tovarăşii 
Nicolae Ceauşescu, Paul Niculescu- 
Mizil, Virgil Trofin, Vasile Vîlcu, 
Dumitru Popescu.

Cu acest prilej a avut loc o dez
batere pe marginea proiectului de 
lege privind impunerea veniturilor 
realizate din activităţi agricole, care 
a fost discutat în masele largi ale 
ţărănimii cooperatiste şi se află pe 
ordinea de zi a actualei sesiuni a 
Marii Adunări Nationale.

Au luat cuvîntul Dumitru Tudósé, 
preşedintele C.A.P. Stoicăneşti, ju
deţul Olt; Radu Constantin, preşedin
tele C.A.P. Amărăştii de Sus, jude
ţul Dolj; Virgil Popescu, preşedin
tele C.A.P. Vărăşti, judeţul Ilfov; 
Nicolae Vlad, preşedintele Uniunii 
judeţene C.A.P. Suceava; Chirii Pri
veghi, preşedintele C.A.P. Odobeşti, 
judeţul Vrancea; Rovin Măstan, pre
şedintele C.A.P. Romaneşti, judeţul 
Sălaj; Ion Olteanu, preşedintele 
C.A.P. Luna, judeţul Cluj; Vasile 
Roman, preşedintele C.A.P. Drăgu- 
şeni, judeţul Satu Mare; Aurel Ti- 
tieni, preşedintele C.A.P. Şieuţ, ju
deţul Bistriţa-Năsăud; Ion. Aposto- 
lescu, preşedintele Uniunii judeţene 
C.A.P. — Brăila; Ion Bica, preşe
dintele C.A.P. Voivodeni, judeţul 
Braşov; Eleonora Oprea, preşedinta 
C.A.P. Tinosu, judeţul Prahova; 
Alecu Crăciun, preşedintele C.A.P. 
Băleni, judeţul Galati; Nicolae Chi- 
linban, preşedintele C.A.P. Plopşor, 
judeţul Corj; Alexandra Buzatu, pre
şedintele Uniunii judeţene C.A.P. 
Dîmboviţa; Constantin Bădiţa, preşe
dintele C.A.P. Salcia, judeţul Mehe
dinţi; Paul Tănăsoiu, preşedintele 
C.A.P. Ulmeni, judeţul Buzău; Ion 
Manu, preşedintele C.A.P. Tg. Lăpuş,

judeţul Maramureş; Vasile Bărbu- 
lescu, preşedintele C.A.P. Scorniceşti, 
judeţul Olt; Ion Imbroane, preşedin
tele C.A.P. Racoviţa, judeţul Timiş; 
Nicolae Geană, preşedintele C.A.P. 
Tutova, judeţul Vaslui, Vasile Ne- 
mehniciuc, preşedintele C.A.P. Şipo- 
te, judeţul Iaşi; Pavel Rizo, preşe
dintele C.A.P. Valea lui Mihai, jude
ţul Bihor; Stelian Iordache, preşedin
tele C.A.P. Găiseanca, judeţul Brăila; 
Ion Spătărelu, preşedintele C.A.P. 
Gh. Doja, judeţul Ialomiţa.

Vorbitorii au exprimat adeziunea 
generală a membrilor cooperative
lor agricole pe care le reprezintă, 
a tuturor oamenilor muncii de la 
sate faţă de principiile profund echi
tabile ale proiectului de lege privind 
noul sistem de impunere progresivă 
a veniturilor provenite din activită
ţile agricole, subliniind că el cores
punde pe deplin, atît intereselor 
membrilor cooperativelor agricole de 
producţie, cît şi intereselor generale 
ale statului nostru socialist, ale în
tregii societăţi. Ei au evidenţiat pe 
larg schimbările pozitive adinei pe
trecute în nivelul de trai al ţărăni
mii cooperatiste în anii socialismu
lui, creşterea continuă a veniturilor 
maselor de ţărani, precum şi nece
sitatea ca, pe; această bază, oamenii 
muncii de la sate să-şi aducă con
tribuţia proportional cu veniturile 
fiecăruia la dezvoltarea societăţii 
noastre socialiste, la înflorirea pa
triei.

în cadrul discuţiilor, vorbitorii au 
făcut totodată propuneri privind îm
bunătăţirea unor prevederi ale pro
iectului de lege.

In încheierea întîlnirii a luat cu
vîntul tovarăşul Nicolae Ceauşescu.

în unanimitate, participanţii la în
tîlnire şi-au exprimat acordul deplin 
ca proiectul de lege privind impu
nerea veniturilor realizate din acti
vităţi agricole să fie supus dezba
terii şi aprobării Marii Adunări Na
ţionale.

(Agerpres)

Sesiunea
Consiliului popular jude

ţean provizoriu
In ziua de 23 decembrie a.c. a 

avut loc sesiunea Consiliului popular 
judeţean provizoriu Sibiu. La lucră
rile sesiunii au participat deputaţi 
ai Consiliului popular judeţean pro
vizoriu, precum şi un mare număr 
de. invitaţi — preşedinţii consiliilor 
populare municipale, orăşeneşti şi 
comunale din judeţ, directori de li
cee şi şcoli de cultură generală, 
specialişti din aparatul Inspectora
tului şcolar judeţean.

Pe ordinea de zi a sesiunii au 
fost înscrise;

— Informarea asupra felului cum 
au fost îndeplinite sarcinile cuprin
se în Hotărîrea Nr. 4/1968 a Consi
liului popular judeţean provizoriu 
Sibiu (Raportor tovarăşul Nicolae 
Hurbean, vicepreşedinte al Comite
tului executiv).

-— Raportul Comitetului executiv 
al Consiliului popular judeţean pro
vizoriu Sibiu privind organizarea şi 
desfăşurarea procesului de învătă- 
mînt. (Raportor tovarăşul loan Cän- 
drea, membru al Comitetului exe
cutiv, inspector general al Inspec
toratului şcolar judeţean).

— Coraportul comisiei permanente 
de învătămînt (Coraportor tovarăşul 
Cornel Socol, deputat în circum
scripţia nr. 34 Agnita).

Au urmat discuţii pe marginea in
formării şi rapoartelor prezentate. 
Au luat cuvîntul tovarăşii Mircea 
Atodiresii, Ilie Cătoiu şi Ionel Pa- 
raschiv, dintre deputaţi şi Constan
tin Pilof, de la Inspectoratul şco
lar municipal Sibiu, Eugenia Popa, 
din Inspectoratul şcolar judeţean, 
dr. Dumitru Suciu, de la Inspectora-

tul sanitar de stat al judeţului Sibiu, 
Ion Bîrsan, preşedinte al Comitetu
lui executiv al Consiliului popular 
comunal Bîrghiş, Christine Frank, 
directoarea Şcolii generale din co
muna Bazna, Vaier Greavu, directo
rul liceului economic din Mediaş şi 
alti invitaţi.

Luînd cuvîntul în cadrul sesiunii, 
tovarăşii loan Prică, secretar a! Co
mitetului de partid judeţean şi loan 
Grecu, prim vicepreşedinte al Co
mitetului executiv al Consiliului 
popular judeţean provizoriu, au 
analizat pe larg măsurile luate 
de Comitetul executiv în domeniul 
îmbunătăţirii organizării şi desfăşu
rării procesului de învătămînt în 
şcolile din judeţ.

In încheierea lucrărilor sesiunii 
s-a dat citire Hotărîrii Consiliului de 
Miniştri al Republicii Socialiste Ro
mânia prin care tovarăşul Richard 
Winter, prim-secretar al Comitetului 
judeţean de partid, a fost numit şi 
membru al Comitetului executiv 
al Consiliului popular judeţean pro
vizoriu Sibiu.

Intr-o atmosferă de caldă încre-
A i : „ . i ------UV.4.C v^uiiomui f-/upuiai juutHtfdii fjiu-
vizoriu a aprobat propunerea ca to
varăşul Richard Winter să îndepli
nească funcţia de preşedinte al Co
mitetului executiv al Consiliului 
popular judeţean provizoriu.

Mulţumind pentru încrederea acor
dată, noul preşedinte al Comitetului 
executiv s-a angajat ca, alături de 
deputaţi şi de toţi oamenii muncii 
din judeţul Sibiu să desfăşoare o 
activitate susţinută pentru realizarea 
multiplelor sarcini ce stau în faţa 
Consiliului popular.

Din infinitele căi ale undelor între care se întretaie în fracţiuni de secundă 
cuvinte cu sunet metalic, micii radioelectronişti de la Casa pionierilor din 

Sibiu şi-au făcut o pasiune
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LUCRĂRILE CONFERINŢEI ORGANIZAŢIEI JUDEŢENE DE PARTID SIBIU
-  DIN CUVÎNTUL PARTICIPANŢILOR LA DISCUŢII

AUREL CRISTEA
prim-secretar al Comitetului municipal Sibiu al P.C.R.
In cuvîntul său primul secretar al 

Comitetului municipal Sibiu al 
P.G.R. s-a referit la rezultatele ob
ţinute de colectivele de muncă din 
întreprinderile municipiului Sibiu. 
Pe 11 luni — a arătat vorbitorul — 
principalii indicatori de plan au fost 
realizaţi, iar ptnă la finele anului 
se preconizează obţinerea unei pro
ducţii mai mari decit cea din 1967 
cu 406 milioane lei, ceea ce înseam
nă o creştere de aproximativ 12 la 
sută. Semnificativ este faptul că pes
te  90 la sută din sporul de produc
ţie a fost realizat pe seama creşterii 
productivităţii muncii.

în privinţa sarcinilor de export, 
conform preliminărilor, planul va fi 
realizat în proporţie de 114 la sută. 
Din cele 17 întreprinderi ale ora
şului Sibiu, care au sarcini la ex
port, 9 unităţi economice şi-au în
deplinit planul anual în 11 luni.

Am obţinut pînă în prezent, la 
nivelul oraşului, economii la preţul 
de cost în număr de 18 milioane lei 
şî aproximativ 17 milioane beneficii 
peste plan. S-au economisit 1000 
tone metal din care aproape 700 
tone la uzina „Independenţa".

In continuare tovarăşul Aurel 
Cristea a arătat că, în sprijinul În
deplinirii sarcinilor de plan pe anul 
în curs, întreprinderile din oraşul 
Sibiu au întreprins o serie de ac
ţiuni. Printre acestea a amintit pe 
aceea a comitetului de partid de 
la „Independenţa", legată de econo
misirea metalului, care a început 
prin acţiuni la nivelul grupelor sin
dicale din cîteva ateliere şi s-a ex
tins pe întreaga uzină. Această ac
ţiune a fost popularizată şi în alte 
întreprinderi din oraşul nostru, reu- 
şindu-se să se economisească circa 
1000 tone metal. Dar, rezultatele pu
teau fi şi mai bune, dacă toate în
treprinderile ar fi îmbrăţişat ăceas-

LETIŢIA STĂNILĂ
directoarea Uzinelor textile „Tîrnava” Mediaş

Vorbitoarea a trecut în revistă 
realizările colectivului de muncă de 
la această întreprindere, scoţînd în 
evidenţă faptul că indicatorii pe 11 
luni au fost realizaţi la producţia 
globală în proporţie de 101,6 la sulă, 
la producţia marfă de 100,3 la sută, 
iar productivitatea muncii a crescut 
cu 100,1 la sută.

Vorbitoarea a abordat apoi pro
blema comenzilor la export, care cu 
toate greutăţile întîmpinate, au fost 
realizate în termen. In această pri
vinţă ea a relevat faptul că s-au în- 
timpinaf 'greutăţi în aprovizionarea 
cu coloranţi şi chimicale şi în spe
cial cu materia primă, celofibra. „Nu 
o dată am fost puşi în situaţia să 
aşteptăm camioanele cu celofibră. 
Or, in aceste condiţii, este greu să 
realizezi indicatorii de plan. Şi ceea 
ce ne dă bătaie de cap este faptul 
că nici la ora actuală materia primă 
indigenă nu se ridică din punct de

NICOLAE IOSIF 
directorul Uzinei mecanice Mîrşa

După ce a făcut un tablou al ac
tivităţii unităţii pe care o conduce, 
directorul Uzinei mecanice Mîrşa, a 
arătat că sarcinile de plan pe 1968 
vor fi realizate integral. In plus, 
uzina va livra la export peste plan 
1 200 autocamioane basculante. „Cu 
toate acestea — a arătat vorbitorul 
— în problema exportului am avut 
mari greutăţi, mai ales datorită ne
cunoaşterii amănunţite a cererii. 
S-au creat astfel o serie de anoma
lii, care au dus la nerealizarea unor 
indicatori ca: producţia marfă vîn- 
dută şi încasată, planul sortimental, 
crearea de stocuri supranormative şi 
dobînzi pentru credite restante. In 
perioada la care ne referim, trecîn- 
du-se de la o producţie pentru ne
voi interne la producţia pentru ex
port, am făcut aprovizionări duble 
de materiale şi deci supranormative 
la unele sortimente.

„O problemă care preocupă colec
tivul nostru este aceea a aprovizio
nării tehnico-materiale — a spus di
rectorul uzinei. Din cauză că furni
zorii noştri ne livrează materia pri-

Ing. IO A N  
directorul Direcţiei agricole judeţene

Realizarea producţiei agricole a anu
lui acesta a fost îngreuiată, în  unele 
cooperative agricole, de o organi
zare defectuoasă a muncii. Scăderea 
permanentă a forţei de muncă în 
agricultură ridică probleme deosebite 
în faţa organizatorilor producţiei din 
acest domeniu.

Sectorul zootehnic nu lucrează 
încă Ia nivelul exigenţelor. Asigura
rea bazei furajere nu este o preo-

SEVER ŞERBAN
director ştiinţific la institutul „Chimigaz” Mediaş

proiectarea. Aici trebuie intervenit 
cu foarte multă hotărîre pentru a 
apropia proiectarea de cercetare, 
pentru a interveni direct în proce-

PETER HERM ANN  
preşedintele C.A.P. Şeica Mică

Relevînd în cuvîntul său puterni
cul avînt al agriculturii socialiste, 
preşedintele C.A.P. Şeica Mică a 
vorbit despre dezvoltarea unităţii în 
care lucrează, despre sprijinul mul
tilateral acordat de stat agriculturii 
cooperatiste. Ca urmare a acestui 
proces, cooperatorii din Şeica Mică 
vor realiza, în anul acesta, o valoare 
a zilei-muncă de 31 lei. Datorită 
hărniciei lor, ei au depăşit produc
ţiile medii planificate la toate cul
turile, obţinînd importante venituri

MIRON NEGRILĂ
director general la uzina

„Colectivul de muncă al uzinei 
noastre a obţinut rezultate bune în 
înfăptuirea hotărîrilor partidului şi 
guvernului. Vă rog să-mi permiteţi 
să informez Conferinţa cu cîteva din 
preocupările şi realizările uzinei în 
această perioadă. Producţia globală 
şi marfă a crescut faţă de anul de 
bază 1965, cu 30 la sută în 1967 şi 
cu 35 la sută în 1968, acestea în 
condiţiile unor investiţii minime."

In continuare vorbitorul a arătat 
că o contribuţie deosebită în spori
rea producţiei a adus-o larga acţiune 
desfăşurată aici pentru perfecţiona
rea organizării producţiei şi a mun
cii. Cele mai bune cadre de ingineri, 
economişti, tehnicieni şi muncitori 
au contribuit la elaborarea a peste 
80 de studii, care prin aplicarea lor 
au dus la o producţie suplimentară 
de 64 milioane lei faţă de planul 
cincinal şi un beneficiu peste plan 
de 16 milioane lei.

MARIA FANACHE
preşedinta Comitetului judeţean de cultură şi artă

Plecînd de la cunoaşterea nevoilor 
culturale ale oamenilor muncii din 
această parte de ţară, comitetul ju
deţean de cultură şi artă a pus in 
centrul muncii sale ideea studierii 
tuturor valorilor culturale şi artis
tice create de-a lungul veacurilor 
prin efortul înfrăţit al tuturor locui
torilor acestor meleaguri, al româ
nilor, saşilor -şi maghiarilor;'’ ideea 
valorificării potenţelur acestei tra
diţii, în vederea îndeplinirii obliga
ţiei patriotice de a desfăşura o ac
tivitate spirituală la nivelul exigen
telor contemporane, o activitate în 
care să se valorifice din plin talen
tul şi capacitatea fiecărui om cie 
artă şi cultură, p en tru 'a  spori con
tribuţia intelectualităţii sibiene la 
opera de înflorire a artei şi culturii 
socialiste.

Vorbitoarea s-a referit apoi, pe 
larg, la unele probleme ce-au stat în

ILIE CĂTOIU  
directorul I.M.A. Sibiu

Vorbitorul a arătat că în urmă cu 
20 de ani, prin decretul 273/1949 al 
M.A.N., au luat fiinţă primele sta
ţiuni de maşini şi tractoare din ţară, 
printre care şi actuala I.M.A. Sibiu. 
De atunci pînă astăzi întreprinderea 
a cunoscut o puternică dezvoltare. 
De la cîteva tractoare şi maşini 
agricole de randament scăzut, I.M.A. 
Sibiu a ajuns' să posede în prezent 
277 tractoare moderne, 150 combine 
de cereale, 2 000 alte maşini, avînd 
posibilitatea să execute peste 40 fe
luri de lucrări. Subliniind faptul că 
întreprinderea îşi va încheia bilan
ţul anual cu un venit suplimentar 
de 2 000 000 lei şi cu o economie la 
cheltuielile planificate în valoare de 
500 000 lei, inginerul Ilie Cătoiu a 
menţionat şi existenta unor carenţe 
în exploatarea puternicului parc de 
maşini şi tractoare din dotare. 
Amintind despre folosirea incomple-

IO AN GRECU
prim-vicepreşedinte al Consiliului popular judeţean

provizoriu

sul de cercetare, sprijinind cercetă
torul în elaborarea unei linii tehno
logice cit mai apropiate de necesi
tăţile producţiei".

din cultura viţei de vie, din valori
ficarea viţelor de la pepinieră, din 
cultura sfeclei de zahăr. Folosind 
chibzuit fondul funciar al unităţii, 
acordînd o atenţie deosebită chel
tuirii zilelor-muncă, ţăranii coopera
tori din Şeica Mică, în frunte cu 
comuniştii, luptă pentru întărirea 
economico-organizatorică a unităţii 
lor, aducîndu-şi o contribuţie modes
tă, dar plină de semnificaţii, la a- 
vîntul agriculturii noastre socialiste, 
la construirea vieţii noi în patria 
noastră.

„Independenţa” Sibiu
Referindu-se la sarcinile mobiliza

toare ce stau în fata uzinei, vorbi
torul a arătat că întregul colectiv, 
în frunte cu comuniştii, se preocupă 
de găsirea celor mai eficace mijloace 
pentru o mai bună utilizare a capa
cităţilor de producţie.

In structura sortimentală pe anul 
1969 apare o schimbare esenţială în 
specificul utilajelor, utilaje de o 
complexitate şi tehnicitate mult mai 
ridicată, lucru ce reclamă o dotare 
tehnică corespunzătoare, capacităţi 
de producţie şi maşini-unelte spe
ciale, precum şi forţă de muncă de 
înaltă calificare. Or, în această pri
vinţă — arăta vorbitorul — noul an 
găseşte totuşi uzina nepregătită. De 
aceea şi-a exprimat părerea că este 
necesar ca forul tutelar să analizeze 
mai temeinic modul cum se face re
partiţia executării utilajelor în func
ţie de complexitatea lor şi de dota
rea tehnică de care dispune fiecare 
uzină,

această perioadă în atenţia organu
lui judeţean şi de a căror rezolvare 
depinde ridicarea în viitor a calităţii 
muncii culturale din judeţ. Ele de
curg din necesitatea atragerii a cit 
mai multe forţe care să conlucreze 
la aşezarea pe temeiuri solide a cul
turii şi artei sibiene, reflectîndu-se 
în nevoia unei mai strînse colabo
rări între diversele' instituţii, orga
nizaţii de Cultură, ştiinţă şi artă, în 
necesitatea unei preocupări sporite 
pentru atragerea şi ridicarea con
tinuă a intelectualităţii din comune 
şi sate. In această ordine de idai 
vorbitoarea a subliniat necesitatea 
unei conlucrări mai apropiate cu in
spectoratul judeţean şcolar, ceea co 
ar contribui la o mai activă atra
gere a cadrelor didactice de la sate 
în munca de organizare a vieţii cul
turale de la căminele şi bibliotecile 
săteşti.

tă a capacităţii de lucru a maşinilor 
agricole la semănat, la recoltarea 
griului şi a cartofilor, ca urmare a 
unei colaborări deficitare dintre me
canizatori şi cooperatori în unele 
unităţi, vorbitorul a scos in relief 
unele căi concrete de înlăturare a 
deficienţelor. Printre acestea, a men
ţionat organizarea mai bună a mun
cii cooperatorilor la nivelul brigăzi
lor de cîmp, precum şi obligativita
tea legală de respectare a clauzelor 
înscrise în contractele de lucrări în
cheiate de către cooperativele agri
cole cu întreprinderea de mecani
zare a agriculturii. In continuare 
inginerul Ilie Cătoiu a relevat 
necesitatea înfiinţării cit mai urgente 
a Casei agronomului la Sibiu, insti
tuţie care va răspunde cerinţelor 
unei instruiri şi propagande agricole 
la nivelul agriculturii moderne care 
se practică astăzi pe aceste me
leaguri.

PARASCHI VA DAM IAN  
secretara organizaţiei de bază de la cooperativa 

„Munca manuală” Sibiu

Vorbitorul a informat Confe
rinţa despre cîteva din realizările 
mai deosebite ale colectivului de la 
acest institut, datorită cărora s-a 
reuşit proiectarea, construcţia şi da
rea în producţie a unor obiective 
importante, cum sínt: instalaţiile 
pentru fabricarea de biostimulatori, 
de la Combinatul petrochimic Brazi, 
o instalaţie la Combinatul chimic 
Craiova care produce un interme
diar valoros, a cărei valoare a pro
ducţiei globale anuale se cifrează la 
10 milioane lei etc.

Referindu-se la eficienţa activităţii 
de cercetare, vorbitorul a arătat că

tă acţiune şi chiar uzina „Indepen
denţa" ar fi desfăşurat-o în tot 
cursul anului cu aceeaşi intensitate.

„Amintesc, de asemenea, acţiunea 
întreprinsă de Comitetul municipal 
de partid Sibiu şi organizaţiile de 
partid din întreprinderi pe linia auto- 
utilării a spus vorbitorul. Răspunztnd 
chemării partidului nostru în legătu
ră cu economisirea de valută, am 
înţeles că este necesar să ne stră
duim pentru a obţine cit mai multe 
utilaje prin autodotare. S-a reuşit, 
astfel,_ca într-o serie de întreprin
deri ca „Automecanica”, „Elastic", 
„Flamura roşie", Uzina mecanică să 
se realizeze în acest an 293 utilaje 
proprii, renunţîndu-se la import şi 
deci economisindu-se circa 25 mi
lioane lei valută".

In continuare vorbitorul s-a refe
rit la sarcinile deosebite ce stau fn 
faţa colectivelor de muncă pentru 
anul viitor. „Avem o creştere de 
circa 410 milioane lei faţă de anul 
1968, un nivel mai ridicat înregis- 
trîndu-se la uzinele „Elastic", de 
16,8 la sută, „Balanţa" — 15,8 la 
sută, Uzina mecanică — 19 la sută, 
Antrepozitul frigorific de 33 la sută 
şi altele. Sporuri însemnate se pre
văd şi la indicatorul productivitatea 
muncii, pe seama căruia se va ob
ţine 80 la sută din sporul de produc
ţie, faţă de anul curent.

Tovarăşul Aurel Cristea a arătat 
apoi că, comitetele de direcţie, sub 
îndrumarea organizaţiilor de partid, 
au luat măsuri încă din trimestrul 
IV al acestui an pentru nominaliza
rea şi contractarea planului pe 1969, 
acordînd atenţie deosebită trimestru
lui I şi, în special, lunii ianuarie. 
Din totalul întreprinderilor de inte
res republican din Sibiu, 18 au în
cheiat integral contractele pentru a- 
nul viitor.

în 1970 pe baza unui leu cheltuit se 
va putea realiza o valoare a produc
ţiei globale de 3 lei, iar în 1975 de 
15—16 lei. „Dar, mai avem multe
sarcini de realizat în viitor — a
spus el. Una dintre acestea se referă 
la accelerarea vitezei de transpunere 
a cercetării în producţie. Este o pro
blemă importantă a activităţii noas
tre. Or, în privinţa aceasta avem şi 
exemple negative. Unele cercetări 
realizate încă din 1961—1963 stau 
nevalorificate.

Un factor important în mărirea
vitezei de realizare a unei cerce
tări, de transpunere în producţie este

Luînd cuvîntul, tovarăşul loan 
Grecu s-a referit la diferite aspecte 
legate de activitatea Consiliului 
popular judeţean provizoriu. „Putem 
raporta Încă de pe acum — a sub
liniat vorbitorul — că, la diferite 
nivele ale judeţului nostru, consi
liile populare şi-au îndeplinit prin
cipalele sarcini ce le reveneau".

Arătînd că industria locală din ju
deţul Sibiu are toate condiţiile pen
tru a-şi îndeplini sarcinile de plan 
cu cinci zile mai devreme, vorbito
rul a menţionat că şi pe linia desfa
cerii mărfurilor prin comerţul de 
stat s-au obţinut rezultate importan
te. Pînă în momentul de faţă au fost 
vindute mărfuri în valoare de peste 
10 milioane lei.

„Folosesc acest prilej pentru a ra- 
porta că prevederile iniţiale ale pla
nului anual al Consiliului popular 
judeţean se vor depăşi pînă la sfîr- 
şitul anului cu peste 11 milioane lei. 
Dar, a arătat în continuare vorbito
rul, ne dăm foarte bine seama că în 
activitatea ce o desfăşurăm într-un 
judeţ nou, a cărui importantă este 
acum recunoscută, avem încă multe 
lucruri de făcut. Cu toate dalele po
zitive ce s-au prezentat, cu toate a- 
precierile ce s-au făcut aici şi în 
darea de seamă, declarăm în faja 
dumneavoastră că nu sîntem de loc 
mulţumiţi de felul în care s-a des
făşurat aprovizionarea oamenilor 
muncii din judeţul nostru. Ne pro

punem, de aceea, să ne consacram 
întreaga noastră pricepere şi ener
gie pentru ca, într-un timp cit mai 
scurt, să putem aduce îmbunătăţiri 
în acest sector de activitate.

Referindu-se în continuare la pro
blema investiţiilor pentru anul 1969 
vorbitorul a arătat: „Pentru că la 
conferinţa noastră participă şi tova
răşi delegaţi din partea organelor 
centrale, aş vrea să menţionez şi eu 
că le mulţumim pentru sprijinul a- 
cordat pînă în prezent, dar in ceea 
ce priveşte documentaţia tehnică a- 
vem încă mari necazuri. Şantierele 
noastre nu au asigurată documenta
ţia, iar noi nu avem posibilitatea să 
influenţăm realizarea ei întrucît a- 
cest lucru depinde de alte judeţe. 
Avem create toate condiţiile pentru 
ca începînd chiar de la 1 ianuarie 
să putem înfiinţa un institut de pro
iectări în judeţul Sibiu".

Oprindu-se, în continuare, la o altă 
problemă de maximă importanţă pen
tru judeţul Sibiu, aprovizionarea 
populaţiei, tovarăşul loan Grecu a 
relevat că mare parte din deficien
ţele, golurile manifestate pe piaţă, 
în special în sectorul legume-iructe, 
se datoresc nerespectării contracte
lor de către întreprinderile furnizoa
re şi a cerut o mai strînsă colabo
rare a departamentului de resort cu 
organele de conducere ale Consiliu
lui popular judeţean.

„In conformitate cu hotărîrile 
Congresului al IV-lea al cooperati
velor meşteşugăreşti, cooperativa 
noastră şi-a orientat activitatea în 
direcţia deservirii populaţiei cu pro
duse de mică serie. Produsele lan
sate pe piaţă au făcut cinste coope
rativei noastre. Putem arăta — a 
spus în continuare tovarăşa Paras- 
chiva Damian — că pe 11 luni ale 
anului care se apropie de sfîrşit, 
producţia a fost realizată cu 103,8 
la sută, livrările către fondul pieţii

cu 108,4 la sută, aslgurîndu-se 
totodată o bună servire. Beneficiile 
realizate de cooperativa „Munca 
manuală" se ridică la 600 000 lei. 
Am primit deja cifrele sarcinilor de 
plan pentru 1969. Pot afirma cu si
guranţă că acestea sínt mobiliza
toare, iar organizaţia noastră de ba
ză şi conducerea cooperativei au 
luat măsurile organizatorice şi poli
tice care să asigure realizarea sarci
nilor de plan încă din primele zile 
ale anului 1969.

tru redresarea producţiei de lapte 
de vacă, astfel încit acum I.A.S. 
Ruja realizează o producţie medie zil
nică de 9 litri de lapte de la fiecare 
din cele 1050 vaci fu ra ja te .,

In continuare, vorbitorul a solici
tat sprijinul organelor judeţene pen
tru a se da în folosinţă eleşteele 
de la Brădeni, în suprafaţă de 110 
hectare. In acest scop trebuie alo
cate fonduri băneşti. Acestea însă 
vor fi investiţii'  rentabile, întrucît 
eleşteele pot produce anual mari 
cantităţi de peşte.

ANDREI VURPĂREANU  
director general al Uzinelor 

textile Cisnădie
„Alături de celelalte colective de 

muncă din judeţul nostru, Uzinele 
textile Cisnădie raportează confe
rinţei că la data de 26 decembrie 
va fi îndeplinit planul producţiei 
globale, iar pînă la sfîrşitul anului 
vom da peste prevederile planului 
produse în valoare de 6 500 mii lei".

In continuare vorbitorul s-a refe
rit la producţia pentru export, care 
anul acesta a reprezentat 25 la sută 
din planul uzinelor. „Noi am dat 
o atenţie deosebită realizării covoa- 
relor la un nivel calitativ superior. 
Datorită acestui fapt am cîştigat noi 
şi noi pieţe de desfacere. Anul aces
ta vom da la export 23 mii m p  covoa- 
re pluşate peste sarcina iniţială şi 
295 mii m p covor Moldova. Creşte
rea a fost posibilă datorită în pri
mul rînd aplicării unui studiu în
treprins în cadrul acţiunii de orga
nizare ştiinţifică a producţiei şi a 
muncii, care a avut drept efect creş
terea valorică a producţiei de co
voare pentru export cu peste 2,3 
milioane lei valută."

Vorbitorul a relevat apoi faptul 
că în atenţia comitetului de direc
ţie a stat realizarea şi darea în 
funcţiune a obiectivelor din planul 
de investiţii. Astfel, în acest an au 
fóst puse în funcţiune două obiec
tive care au permis dezvoltarea ca
pacităţii de producţie cu 500 mii 
m p covoare pluşate şi introducerea 
unui nou produs: covorul Tufting. 
„Menţionăm că după terminarea pe
rioadei de probe tehnologice — a 
spus în continuare vorbitorul — 
am reuşit ca încă din a doua lună 
să intrăm în parametrii proiectaţi, 
atit la linia tehnologică de la fila
tura pieptănată, cit şi la maşina 
de ţesut covoare Tufting. In pre
zent sîntem preocupaţi de găsirea 
unor posibilităţi de creştere a capa
cităţii de producţie la acest nou 
sortiment de covoare.

O problemă deosebit de importan
tă pe care delegatul Uzinelor texti
le din Cisnădie a prezentat-o con
ferinţei, a fost aceea a reorganiză
rii şi feutilării întreprinderii. „Uzina 
noastră are o experienţă cîştigată 
prin comasarea celor 102 întreprin
deri din Cisnădie, a spus vorbito
rul. Prin regrupări de u tila je’ pe 
secţii de bază s-a creat posibiltatea 
coordonării operative a secţiilor de 
producţie, s-a eliminat o serie de 
transporturi încrucişate, s-au redus 
timpii tehnologici la anumite faze 
de fabricaţie, ceea ce a făcut ca 
an de an să crească producţia şi 
rentabilitatea uzinei. Bazindu-ne pe 
aceste rezultate, am întocmit un stu
diu privind continuarea acţiunii de 
regrupare, combinată cu reutila- 
rea şi dezvoltarea sectoarelor 
de producţie. Transpunerea In fapt 
a acestui studiu va rezolva cereri
le de covoare pe piaţa internă şi 
externă. Din studiu rezultă că pro
ducţia uzinei va putea spori de la 
un milion m p covoare, la 4 milioa
ne m p, această creştere realizîndu- 
se îndeosebi prin folosirea spaţiilor 
existente, fără creştere de perso
nal, doar cu o investiţie de 1,5 mi
lioane lei. Numai din beneficul rea
lizat în urma acestei creşteri de 
producţie, investiţiile s-ar putea a- 
mortiza în  cel mult 2 ani şi jumă
tate."

INGMAR WINFRIED 
BRANDSCH  

profesor la Liceul nr. 2 
Mediaş

„Indeplinindu-şi cu cinste datoria 
de a fi animatoare ale procesului 
de înfăptuire a directivelor partidu
lui cu privire la perfecţionarea în- 
văţămîntului, organizaţiile de partid 
din şcoli, arăta tovarăşul Ingmar 
Winfried Brandsch, profesor !a Li
ceul nr. 2 din Mediaş, aduc o con
tribuţie activă la mobilizarea cadre
lor didactice pentru o mai strînsă 
legare a şcolii de viaţă, de nece
sităţile practice ale societăţii noas
tre în plin progres. Pe lingă carac
terul informativ, va trebui să spo
rească efortul şcolilor în îndeplini
rea funcţiei lor formative." In a- 
ceastă direcţie, vorbitorul a subli
niat o serie de mijloace pe care 
personalul didactic încă nu le fo
loseşte cu suficient spirit de răspun
dere. Bunăoară, In şcoli pătrunde 
încă un scuzut volum ee informaţii 
referitoare la problemele politicii 
partidului în economie, viaţa socială 
şi spirituală. Vor trebui folosite li
nele mijloace operative şl eficiente 
de informare a tineretului şcolar cu 
problemele care preocupă societatea 
într-un moment sau altul, fapt care 
este de natură a influenţa formarea 
unor tineri conştienţi, buni cetăţeni, 
devotaţi progresului, patrioţi în a- 
devăratul înţeles al cuvîntuîui. Pen
tru aceasta e însă nevoie de a se 
da o atenţie sporită unor asemenea 
cerinţe nu numai In şcoală, dar şi 
în instituţii, întreprinderi, organiza
ţii de masă şl de partid,

(Continuare în pag. a Ili-a)

LIVIU POPA
secretarul Comitetului de partid de la Uzina mecanică Sibiu

Făcînd aprecieri asupra modului 
cum colectivul din care face parte 
s-a achitat de sarcinile anului 1968, 
vorbitorul a relevat în continuare 
faptul că Uzina Mecanică Sibiu este 
pregătită pentru începerea sarcinilor 
de plan ale anului viitor. La secţiile 
turnătorie, forje şi chiar la prelu
crări mecanice s-au atacat din plin 
sarcinile lunii ianuarie. Aceasta dă 
colectivului uzinei garanţia realiză
rii ritmice a planului, care este cu 
aproape 20 la sută mai mare faţă de 
cel din 1968.

In privinţa muncii desfăşurate de 
comitetul de partid din uzină vorbi
torul a arătat că sarcinile majore 
care apasă pe umerii colectivelor de 
muncă reclamă o muncă concretă, 
convingătoare şi folositoare în do-

IO A N  NICODIM  
director al Direcţiei sanitare judeţene

In privinţa muncii Direcţiei sani
tare judeţene, create o dată cu reor
ganizarea teritorial-administrativă a 
patriei, vorbitorul a relevat eficien
ta acestui organism de conducere, 
coordonare şi control a activităţii 
sanitare din judeţ, eficienţă legată 
nemijlocit de înlăturarea verigilor 
intermediare reprezentate de fostele 
secţii sanitare orăşeneşti şi raionale.

„De o importantă deosebită în ri
dicarea eficienţei muncii medico- 
sanitare -— a arătat în continuare 
vorbitorul — este analiza realistă a 
situaţiei reţelei sanitare, atit sub 
raportul structurii sale organizatori
ce. în legătură cu aceasta s-a dat 
exemplul caselor de naşteri din ju
deţ, care utilizează abia o medie

COSTICÄ PORIME
prim-secretar al Comitetului municipal de partid Mediaş

„Sîntem prezenţi la prima confe
rinţă judeţeană de partid, cu senti
mentul datoriei împlinite, întrucît 
colectivele de muncitori, ingineri şi 
tehnicieni, conduse de organele şi 
organizaţiile de partid au întîmpinat 
acest eveniment din viaţa organiza
ţiei judeţene de partid cu planul 
pe 11 luni îndeplinit şi depăşit de 
către toate întreprinderile, asigurînd 
prin aceasta, realizarea integrală a 
angajamentelor luate pentru anul 
1908".

Vorbitorul a enumerat o serie de 
indicatori de plan a căror îndepli
nire şi depăşire sintetizează hărni
cia oamenilór muncii medieşeni, do
rinţa lor de a contribui cu toate 
forţele la transpunerea în viaţă a 
sarcinilor reieşite din documentele 
de partid.

Astfel, indicatorul producţiei glo
bale a fost îndeplinit în proporţie 
de 101,5 la sută, cu 34 milioane lei 
peste plan; un spor de 83,2 la sută 
al producţiei s-a obţinut numai pe 
seama creşterii productivităţii mun
cii; producţia marfă a reprezentat 
101,7 la sută, planul de export — 
111,61a sută, iar beneficiile suplimen
tare s-au ridicat la 27 milioane lei. 
La data de 21 decembrie planul de

NICOLAE N IŢ U  
colonel, secretar de partid

„Noi, militarii din municipiul şi 
judeţul Sibiu, vedem in eforturile 
şi realizările oamenilor muncii ma
terializarea patriotismului lor fier
binte, a dragostei lor nemărginite 
faţă de popor, partid şi guvern, un 
exemplu de dăruire şi abnegaţie 
pentru înflorirea scumpei noastre 
patrii, Republica Socialistă România
— a spus la începutul cuvîntuîui 
său vorbitorul. Se poate spune că 
succesele obţinute de oamenii mun
cii din judeţul Sibiu în toate sec
toarele de activitate, constituie con
tribuţia lor concretă la întărirea ca
pacităţii de apărare a ţării, a pute
rii de luptă a forţelor noastre ar
mate.

în centrul preocupărilor noastre
— a subliniat în continuare colo-

Ing. CONSTANTIN TRISTU 
directorul I.A.S. Ruja

Desigur dacă în cadrul fostelor 
G.A.S., din care a luat naştere în
treprinderea, „pierderi planificate" 
erau la ordinea zilei, anul acesta 
unitatea va realiza o producţie glo
bală de 45 000 000 lei, adică cu 
3 000 000 lei mai mult decit a fost 
planificat şi o producţie marfă li
vrată în afara întreprinderii de 
28 000 000 lei, ceea ce înseamnă o 
depăşire a prevederilor, la acest in
dicator, de 3 500 000 lei. Aceste re
zultate sínt urmarea firească a de
păşirilor de producţie planificată la 
majoritatea culturilor. I.A.S. Ruja a 
obţinut, anul acesta, o producţie 
medie la cartofi rle 20 000 kg la hec
tar, cu 5 000 kg mai mult de cit s-a 
planificat, la porumb — 3 1000 kg 
boabe la hectar, faţă de 2 500 kg, cit 
s-a prevăzut în planul anual de pro
ducţie.

meniul activităţii politice şi econo
mice. „Noi am căutat tot timpul — 
a spus el — să ridicăm prestigiul or
ganizaţiei de partid şi am luat în 
studiu diferite probleme economice 
şi politice. De exemplu, ne-am ocu
pat de întărirea numerică şi calita
tivă a organizaţiei de bază, de edu
carea moral-cetăţenească şi ideolo
gică a oamenilor muncii, a membri
lor de partid. De asemenea proble
mele economice ce ne-au preocupat 
au fost diversificarea producţiei, sar
cină principală a comitetului de 
partid şi de direcţie şi, în viitor, 
ridicarea gradului de tehnicitate a 
producţiei, optimizarea fluxurilor 
tehnologice şi obţinerea unei efi
ciente maxime la  fiecare sortiment 
din planul de producţie.

de 10—50 zile pe pat, ceea ce in
dică rezerve economice blocate, ne- 
cesitînd o comasare mai raţională. 
Un studiu amănunţit se impune şi în 
legătură cu repartizarea cadrelor 
medico-sanitare la nivelul judeţului, 
dar şi cu o mai strînsă corelare a 
volumului şi calităţii muncii medico- 
sanitare în raport cu sistemul de 
salarizare. In aceste direcţii se se
sizează numeroase deficienţe a că
ror rezolvare va trebui avută în ve
dere la definitivarea noii legi sani
tare, a cărei aplicare urmează a 
instaura un mai profund spirit de 
răspundere în munca medico-sani- 
tară, o mai echitabilă stimulare a 
efortului individual al cadrelor me
dicale.

investiţii este realizat în proporţie 
de 94,3 la sută. Un număr de 6 în
treprinderi, printre care: Gaz me
tan, „Salconserv", Fabrica de gea
muri, lucrează deja în contul anu
lui 1969.

Evocînd munca mai competentă, 
mai cuprinzătoare a organizaţiilor de 
partid, a fost relevat faptul că for
mele şi metodele muncii politice au 
fost mai concrete, mai variate, co- 
respunzînd mai bine sarcinilor a- 
vute. Bune rezultate au fost obţi
nute în îmbunătăţirea calitativă a 
formelor muncii educative, în învă- 
ţămîntul de partid.

„O mai mare atenţie trebuie să 
acordăm însă muncii educative des
făşurată de organizaţiile de partid, 
îmbunătăţirii bazei materiale nece
sare acestei activităţi" — a spus 
vorbitorul.

Apreciind faptul că în industria 
municipiului există încă multe re
zerve a căror valorificare va duce 
la sporirea realizărilor viitoare, vor
bitorul a dat glas hotărîrii comuniş
tilor medieşeni, tuturor oamenilor 
muncii din acest municipiu de a-şi 
spori eforturile creatoare pentru a 
realiza exemplar sarcinile ce le 
revin in viitorii ani ai cincinalului.

nelul N. Niţu —■ stă mereu grija 
pentru ca toţi militarii, de la gene
ral la soldat să cunoască temeinio 
politica internă şi externă a Parti
dului Comunist Român, să lupte cu 
toată priceperea şi dăruirea lor 
pentru transpunerea in viaţă a aces
tei politici clarvăzătoare şi profund 
patriotice."

Trecînd în revistă preocupările 
corpului de ofiţeri din unităţile mi
litare din judeţul Sibiu pentru pre
gătirea de luptă şi politică a tine
rilor militari, pentru ridicarea con
tinuă a nivelului pregătirii moral 
politice a trupelor, colonelul Nico- 
lae Niţu s-a referit, în continuare, 
la modernizarea şi perfectionaiea 
învăţămîntului militar.

Şi în sectorul zootehnic unitatea 
are rezultate meritorii. Se vor rea
liza efectivele planificate la toate 
speciile. Singurul sortiment de pro
ducţie animalieră la care indicatorul 
planificat nu va fi îndeplinit este 
laptele de vacă. Aici, din cauza stă
rii fiziologice necorespunzătoare în 
care au fost preluate vacile de pro
ducţie de la fosta G.A.S. Cincu şi 
a lipsei de furaje în prima jumă
tate a acestui an, se va realiza o 
producţie medie de numai 3 000 1 de 
!a fiecare vacă furajată, fată de in
dicatorul planificat de 3100 1. Au 
fost luate însă măsuri pentru ca ne
realizarea producţiei totale planifi
cate să nu ducă la nerentabilizarea 
acestui produs: au fost reduse chel
tuielile de producţie cu 0,5 lei pe 
fiecare litru de lapte de vacă. De 
asemenea, au fost luate măsuri pen

vedere calitativ la nivelul corespun
zător. Cu toate acestea, lună de lună, 
am reuşit să realizăm sarcina de 
export, rămînîndu-ne plnă la sfîrşi
tul anului de livrat aproximativ 600 
mii m p ţesături în Irak, Iugoslavia, 
Sudan".

Dacă pe această linie ne-am achi
tat de sarcini, — a arătat în conti
nuare directoarea Uzinelor textile 
„Tîrnava" — în problema investiţii
lor n-am reuşit s-o facem. Obiecti
vul de la Sighişoara a fost atacat cu 
întîrziere, iar utilajele au fost con-, 
tractate cu termene de sosire din 
import abia în trimestrul al IV-lea 
al acestui an. Deşi se prevede o ne- 
realizare valorică destul de mare, 
circa 7 milioane lei, vom asigura pu
nerea în funcţiune a capacităţilor de 
producţie la ambele unităţi, reali
z e d  încă din acest an un plus de 
producţie de 200 000 m p ţesături".

mă de obicei în ultima lună a tri
mestrului sîntem nevoiţi să iacem 
fel şi fel de intervenţii sau să folo
sim materiale supradimensionate.

Vorbitorul s-a ocupat apoi de pro
blema fluctuaţiei cadrelor. „Uzina 
noastră fiind o unitate izolată nu 
reuşim să permanentizăm, în special 
cadrele tehnice, pe motiv că se pier
de timp cu naveta şi totodată trans
portul se plăteşte."

Referindu-se la condiţiile de viaţă 
ale salariaţilor ce locuiesc în colo
nia Mîrşa, vorbitorul a arătat că 
deşi aici trăiesc 800 de oameni, din 
septembrie unitatea de legume şi 
fructe a fost închisă, iar de la 1 
decembrie şi magazinul alimentar. Se 
cer in această direcţie măsuri ne- 
întirziate pentru reglementarea si
tuaţiei amintite.

In numele colectivului pe. care îl 
conduce, directorul uzinei, referin- 
du-se la sarcinile de plan pe 1969, 
s-a angajat să depună toate efortu
rile, să găsească cele mai eficiente 
metode pentru îndeplinirea şi chiar 
depăşirea lor.

FLORIAN

cupare sistematică a consiliilor de 
conducere. Taxele de păşunat nu sínt 
folosite întotdeauna pentru executa
rea unor lucrări de îmbunătăţire a 
păşunilor şi lîneţelor. Dacă la aceste 
lipsuri se adaugă şi greşita acţiune 
de ţigăizare a oilor din zona mon
tană, se vede o bună parte din cau
zele care au determinat obţinerea 
unei producţii animaliere încă defi
citare.
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în schimb, la altele mari întîrzieri, 
aşa cum s-a întîmplat în acest 
an, cînd 18 obiective nu au îost 
terminate la timp, la unele depă- 
şindu-se termenul de punere în func
ţiune cu peste 6 luni.

O altă problemă legată de pla
nul de investiţii este ponderea 
încă ridicată a cheltuielilor pen
tru construcţii şi montaj în totalul 
investiţiilor. In Bucureşti ea repre
zintă la întreprinderile construc
toare de maşini 44,8 la sută. 
la întreprinderile din industria chi
mică 44,7 la sută, la întreprinde, 
rile metalurgice aproape 40 Ia sută, 
iar în industria uşoară 35,5 la sută. 
Or, se ştie, de exemplu, în cazul 
chimiei, că în toată lumea se mer
ge pe linia ca instalaţiile să lie 
puse sub cerul liber, ca ponderea 
construcţiilor-montaj să fie foarte 
mică, sub 30 la sută. Cred că tre
buie luate măsuri hotărîte pentru ca 
încă de anul viitor să facem o co
titură în această direcţie. La plenară 
s-a stabilit, ca sarcină pentru anul 
viitor, reducerea ponderii lucrărilor 
de construcţii-montaj cu cel puţin 
10—15 Ia sută.

Sínt necesare măsuri pentru a fo
losi mai raţional şi spaţiile admi
nistrative existente, pentru a nu mai 
admite construcţii de noi clădiri ad
ministrative, pentru ca mai multe 
întreprinderi să folosească în comun 
aceleaşi spaţii.

In general am părere bună des
pre felul cum lucrează Ministerul 
Industriei Uşoare; am vizitat în 
pauză o expoziţie reprezentînd rea
lizări ale acestui minister. Totuşi, 
în ce priveşte clădirile administra
tive, nici aici nu s-a lucrat prea 
bine, pentru că intr-un singur loc 
— în Drumul Taberei — 3 între
prinderi, una lingă alta, au con
struit 3 blocuri turn pentru nevoi 
administrative. O bună folosire a 
mijloacelor materiale şi financiare, 
gospodărirea lor judicioasă impu
neau să se ridice o singură clădire, 
comună. Şi chiar dacă era vorba de 
întreprinderi ale unor ministere di
ferite, tot trebuia să se meargă pe 
linia concentrării spaţiilor adminis
trative. Deficienţe de acest gen se 
manifestă în Capitală şi în alte do
menii. Am fost în sectorul unde se 
construiesc Fabrica de medicamente, 
Fabrica de sticlărie şi Fabrica Po- 
licolor. Toate şi-au făcut cîte un 
bloc turn, care mai de care mai 
frumos, şi, desigur, mai costisitor. Şi 
toate acestea pe seama investiţiilor! 
Am dat numai două exemple; sínt 
şi altele de acest fel în Capitală. 
Despre construcţiile pentru institu
tele de cercetări şi proiectări, des
pre alte construcţii de natură ad
ministrativă din Capitală se poate 
spune că au apărut ca ciupercile 
după ploaie; sínt prea multe clă
diri şi nejustifeat de mari. Consi
liul municipal trebuie să facă o ana
liză serioasă a acestei situaţii şi să 
nu mai aprobe în nici un caz înce
perea de noi construcţii administra
tive. Aceasta este, desigur, valabil 
şi pentru ministere; la plenara Co
mitetului Central, în plan chiar, s-a 
stabilit oprirea oricăror construcţii 
de acest fel, pină la o examinare 
temeinică a situaţiei. Trebuie să gă
sim, de asemenea, soluţii mai bune, 
care să asigure — chiar atunci cînd 
astfel de clădiri sínt necesare — 
construcţii ieftine. Unii arhitecţi — 
în sală sínt şi ei reprezentaţi — nu 
vor să renunţe la principiul că fie
care cercetător, proiectant sau func- 
ţonar trebuie să aibă camera sa de 
lucru. Este cunoscut că şi în ţările 
cu un venit naţional pe locuitor mai 
mare decit România s-a renunţat de 
mult la asemenea concepţie în con
strucţii. Se impune ca ministerele, 
dar şi Comitetul de partid al Capi
talei, să se preocupe mai mult de 
activitatea institutelor de proiectare. 
Comuniştii, organizaţiile de partid 
din institutele de proiectare trebuie 
să devină stegari ai luptei pentru în
făptuirea acestor hotărîrl ale parii- 
dului.

In ceea ce priveşte construcţiile 
din alte domenii, aş dori să subli
niez că măsurile adoptate în toamnă 
în sectorul locuinţelor, dacă vor fi 
aplicate pînă la capăt, vor da rezul
tate bune. în orice caz, experienţa 
din Capitală a dovedit că se pot 
realiza locuinţe bune cu un consum 
redus de materiale şi de fonduri. 
Costul unui apartament, incluzînd şi 
apartamentele de clasa I şi a IV-a, 
ajunge în medie la circa 35 000 de 
lei, adică aproape Ia jumătate faţă 
de anii precedenţi. Aceasta ne per
mite să luăm măsuri ca anul viitor 
să construim cu aproximativ 30 000 
de apartamente în plus pe ţară. Dar 
problema reducerii consumului de 
materiale, a lichidării risipei, a fo
losirii raţionale a forţei de muncă şi 
a mecanizării lucrărilor este încă 
departe de a fi rezolvată satisfăcă
tor şi ea trebuie să constituie o 
preocupare permanentă pentru Comi
tetul municipal de partid şi Consi
liul popular al oraşului Bucureşti.

O importantă problemă — asupra 
căreia în conferinţă nu s-a insistat 
suficient — este aceea a comerţu
lui exterior Bucureştiul are o pon
dere însemnată în volumul comer
ţului exterior, atît la import, cît şi 
la export; nu mai vorbesc de lapá
tul că în Bucureşti îşi desfăşoară 
activitatea toate organizaţiile de co
merţ exterior. Pe lingă rezultatele 
obţinute în creşterea volumului co
merţului exterior, în realizarea în 
bune condiţii a sarcinilor care re
vin întreprinderilor şi ministerelor, 
sínt şi o serie de neajunsuri. In pri
mul rînd, aş dori să mă refer la 
tendinţa, care mai persistă în unele 
întreprinderi, ministere, unităţi de 
cercetare, de a apela cu uşurinţă la

import, de a nu folosi cum trebuie 
materiile prime, utilajele, maşinile, 
aparatura care se produc în ţară. 
Or, este ştiut, tovarăşi, că pentru 
a importa utilaje, aparatură, maşini
— fie din ţări socialiste, fie din ţări 
capitaliste — trebuie să plătim cu 
produse româneşti. De aceea, cu cit 
apelăm mai mult Ia import, cu atît 
o parte mai mare din produsele 
noastre trebuie trimise în străinăta
te. Este de înţeles că şi în viitor 
va trebui să importăm o serie de 
materiale şl materii prime pe care 
nu le avem; dar sínt şi materiale 
şi materii prime pe care le avem 
în ţară şl pe care nu le folosim, 
recurgînd Ia importuri. In cursul în 
tocmirii planului pe 1969 şi apoi 
la Plenara Comitetului Central s-a 
stabilit ca începind încă din anul 
viitor să facem o cotitură radicală 
in acest domeniu. Tot ceea ce se 
găseşte în ţară, tot ceea ce putem 
să producem în ţară să realizăm în 
ţară, tovarăşi, chiar dacă pentru în 
ceput are o calitate mai slabă. Nu 
avem decît să luăm măsuri pentru 
ca oamenii noştri de ştiinţă să gă
sească soluţii de a spori calitatea 
acestor produse. Deoarece s-au luat 
măsuri hotărîte pentru a reduce im
portul la utilaje, la instalaţii com
plexe solicitindu-se mai mult indus
tria noastră, trebuie să se acorde 
o deosebită atenţie utilizării raţio
nale a aparaturii şi maşinilor. Am 
stabilit ca unele instalaţii chimice 
care erau prevăzute să le impor
tăm — în sumă de 400 milioane de 
lei valută — să fie produse în ţară; 
mi se pare că aproape toate se vor 
produce în Bucureşti, la „Griviţa Ro
şie“, care va trebui să depună efor
turi pentru a le fabrica Ia timp şi 
de bună calitate. De fapt, nu nu
mai „Griviţa roşie“ este angajată în 
această acţiune, ci şi „23 August“, 
şl întreprinderea „Vulcan“, precum 
şi alte întreprinderi din Bucureşti. 
Comitetul municipal, precum şi or
ganizaţiile de partid din aceste în
treprinderi vor trebui să analizeze 
serios sarcinile ce le revin, să sta
bilească măsuri corespunzătoare 
pentru a Ie îndeplini în bune con
diţii. Dorim, tovarăşi, să aşezăm 
cincinalul viitor într-o măsură mult 
mai mare, pe producerea în ţară a 
utilajelor. Am făcut şi facem in
vestiţii însemnate în industria con
strucţiilor de maşini tocmai pentru 
a putea rezolva în mod radical a- 
ceastă sarcină. Vom mai importa 
fără nici o îndoială, dar va trebui 
să sporească serios contribuţia pro
ducţiei interne la utilarea întregii 
economii. Bucureştiului îi revin în 
această privinţă sarcini deosebit de 
mari.

Este, de asemenea, necesar ca or
ganizaţia de partid din Bucureşti să 
exercite un control mai temeinic şi 
o influenţă mai puternică în legă
tură ca felul în care se valorifică 
produsele noastre în străinătate. 
Trebuie să asigurăm ca şi întreprin
derea producătoare şi întreprinderea 
de comerţ exterior să fie legate 
direct de preţul pe care îl obţin în 
valută. Iată de ce consider că era 
bine dacă în conferinţă această pro
blemă ocupa un loc mai însemnul. 
Se cer eforturi nu numai pentru a 
asigura livrarea Ia export a unor 
produse de bună calitate, ci şi mă
suri pentru a mobiliza comuniştii din 
acest sector în vederea îndeplinirii 
la un nivel superior a atribuţiilor pe 
care Ie au. Dacă în activitatea or
ganizaţiilor de comerţ exterior — 
care toate îşi au sediul în Capitală
— sínt neajunsuri, înseamnă că nici 
organizaţia din Bucureşti nu acţio
nează în mod eficient; ea trebuie să 
controleze şi să îndrumeze munca 
tuturor comuniştilor din acest im
portant domeniu.

Acestea sínt cîteva din problemele 
economice asupra cărora am dorii 
să insist. Ştiu că în Bucureşti dispu
nem de toate forţele necesare şi de 
partid şi economice, pentru a lichida 
lipsurile care s-au manifestat pînă 
acum. pentru a asigura îndeplinirea 
în bune condiţii atît a planului, cît 
şi a angajamentelor luate peste 
plan; eu sínt convins că veţi realiza 
toate sarcinile, tovarăşi! (Aplauze 
prelungite).

Cunoaşteţi grija şi atenţia pe care 
Comitetul nostru Central, întregul 
partid o acordă dezvoltării activită
ţii ştiinţifice. Aceasta se datoreşte 
faptului că noi pornim de la con
siderentul că întregul progres al so
cietăţii noastre, atît în domeniul 
construcţiei materiale, cît şi cultura
le, este strîns legat de dezvoltarea 
cercetării ştiinţifice. In lumea de azi, 
cînd oamenii au pătruns în Cos
mos, au pornit să înconjure Luna, 
aplicarea realizărilor ştiinţei repre
zintă o condiţie indispensabilă a 
progresului economic şi spiritual. 
Nici o ţară — şi mai cu seamă o 
ţară care-şi propune să construiască 
societatea cea mai avansată din lu
me, societatea comunistă — nu poa
te merge înainte fără a-şi baza ac
tivitatea pe cele mai înalte şi mai 
moderne cuceriri ştiinţiiice. (Aplau
ze). Iată de ce pariidul nostru acor
dă o deosebită atenţie acestui sec
tor de activitate. Trebuie să spunem 
însă că, deşi am obţinut o serie de 
rezultate pozitive în unele domenii 
ale cercetării ştiinţiiice, sîntem în
că departe de a putea atirma că am 
reuşit să facem ca cercetarea româ
nească să joace un rol de prim or
din, dacă nu hotărîtor, în dezvolta
rea materială a ţării. Avem in Bucu
reşti 150 de institute, centre şi la
boratoare centrale, precum şt un 
mare număr de laboratoare uzinale, 
în care lucrează 27 de mii de sa
lariaţi, din care aproape 7 mii cer
cetători. Avem în Capitală un sec
tor important al învăţămîntuîui su
perior, in care activează peste 6

mii de cadre didactice reunite tn 
300 de catedre — o forţă impresio
nantă, care poate şi trebuie să ai
bă un rol important in rezolvarea 
multiplelor probleme pe care Ie ri
dică dezvoltarea societăţii noastre. 
Dispunem de o importantă bază ma
terială de cercetare ştiinţifică. Pen- 
trn nevoile cercetării în Capitală, 
tn primii 3 ani ai cincinalului s-au 
alocat fonduri de două miliarde şi 
jumătate de Iei, din care aproape 
800 de milioane pentru investiţii; în 
planul pe 1969 sínt prevăzute — 
pentru instituţiile de cercetare din 
Bucureşti — fonduri de circa 1 mi
liard 100 de milioane Iei. Cred că 
nu sínt mici aceste fonduri; dacă 
ele vor fi folosite cu pricepere şl 
vor fi îndrumate spre domeniile ho- 
tărîtoare aie cercetării ştiinţifice, 
vom putea obţine rezultate bune. A- 
vem în lîndui cercetătorilor u s  nu
măr mare de membri de partid — 
dacă nu mă înşel, aproape 30 Ia 
sută din totalul cercetătorilor — o 
forţă ce poate şi trebuie să fie fo
losită pentru a asigura o cotitură 
in activitatea de cercetare.

Am considerat că apelul celor trei 
institute e un lucru pozitiv. Am as
cultat cu interes şi cuvîntul tovară
şului Miron Nicolescu, care ne-a a- 
sigurat că şl în activitatea institu
telor Academiei va interveni o co
titură în anul viitor. Poate e mult 
spus, dar este necesar, intr-adevăr, 
ca tn activitatea de cercetare să in
tervină un salt calitativ în direcţia 
legării de problemele dezvoltării ma
teriale a societăţii noastre, de pro
ducţie. Este necesar ca întregul po
tenţial ştiinţific să fie folosit pen
tru a asigura valorificarea mai bună 
a resurselor noastre materiale, crea
rea de noi materii prime şi sub
stanţe utile producţiei materiale, de 
noi soiuri de plante şi animale pro
ductive. Numai aşa ştiinţa poate 
să-şi îndeplinească rolul de forţă 
materială de producţie in societatea 
noastră. Am făcut un început bun 
înscriind în pianul pentru anul viitor 
introducerea in producţie a rezul
tatelor cercetării de pînă acum, şi 
totodată trecind la planificarea prin
cipalelor cercetări pentru faza pilot, 
şi a celor începute sau pentru care 
s-au alocat fonduri. Se mai crede 
la noi că cercetarea nu poate fi 
planificată. Experienţa internaţională 
demonstrează însă că cercetarea 
poate şi trebuie să fie planiiicată.

Am asistat astăzi la lansarea sate
litului care va ocoli Luna şi am vă
zut că oamenii de ştiinţă şi-au pro
pus — şt au reuşit intr-adevăr, la 
miime de secundă, această experien
ţă. Activitatea în spaţiul cosmic es
te — cred — o activitate fundamen
tală de cercetare. Cunoaşteţi şi cum 
au acţionai tn acest domeniu to
varăşii sovietici; nu !a întlmylare, ci 
planificat! Cunoaşteţi cum acţionea
ză şi Statele Unite şi alte ţări — 
tot planificai. Nu numai că se poate, 
dar nici nu se concepe astăzi cer
cetare şliinţiiică fără un scop bine 
stabilit. (Vii aplauze).

Fireşte, cercetaiea j'-resupune mun
că, imaginaţie, îndrăzneală. Dintr-un 
şir de ierne, e posibil ca uneie să 
nu poală fi duse pină la capăt, dar 
cine nu încearcă, cine nu-şi propune 
să dea societăţii cît mai mult — nu 
hírül Şi referate, desigur, ci rezul- 
tuie concrete în producţie. In viaţa 
societăţii — acela, îngăduiţi-mi să 
spun, orice titlu ar avea, nu esle 
cercetător Ştiinţifici Este ca adevă
rat cercetător aceia cate se frămin- 
tă, care Herbe pentru a oieri socie
tăţii cît mai mult! (Vii aplauze).

Este timpul să înţelegem că efor
turile pe care clasa muncitoare, în- 
tregu! popor ie iac pentru dezvolta
rea cercetării ştiinţifice trebuie re
compensate, rezultatele trebuie să se 
simtă in producţie, în crearea de 
bunuri materiale de înaltă calitate, 
care să ajute la  dezvoltarea rapidă 
a societăţii noastre, Ia satisfacerea 
cerinţelor poporului, Ia făurirea ba
zei materiale pentru desăvîrşirea 
socialismului şi trecerea treptată 
spre comunism. Aceasta cerem noi 
de Ia cercetarea ştiinţifică 1 (Vii a- 
plauze). Şi aceasta este valabil pen
tru toate domeniile ştiinţei, inclusiv 
biologia şi medicina. Cunoaşteţi un
de a ajuns ştiinţa mondială in a- 
ceste domenii: să înlocuiască inima 
omului. Desigur, să realizezi aceasta 
nu este uşor; pentru aceasta trebuie 
îndrăzneală, pasiune şi muncă. Noi 
ne mulţumim uneori să spunem că 
participăm Ia întîlniri şi congrese in
ternaţionale, că prezentăm referate 
şi concluzii, că publicăm articole in 
reviste. Fireşte, toate acestea au im
portanţa tor — dar referatele, con
cluziile publicate trebuie să fie re
zultatul unei activităţi de cercetare 
care urmează să fie aplicată in via
ţă. (Vii aplauze).

Ridic toate acestea în faţa Con
ferinţei organizaţiei de partid din 
Bucureşti pentru că aici îşi desfă
şoară activitatea cea mai mare par
te din cercetătorii noştri, şt organi
zaţia de partid poartă răspunderea 
pentru orientarea şi îndrumarea ac
tivităţii de cercetare ştiinţifică. Este 
necesar să dezbatem serios proble- 
ma orientării Institutelor de cerceta
re, a muncii comuniştilor din aceste 
institute, să trasăm şi în acest do
meniu sarcini concrete, controla
bile, ca în oricare sector de activi
tate. Nu există sferă de muncă faţă 
de care comitetul municipal de par
tid să nu poarte răspunderea depli
nă. Cu atît mai mult in sectorul de 
cercetare, unul din sectoarele hotă- 
ritoare pentru mersul înainte al so
cietăţii noastre. (Vii aplauze). Am 
convingerea fermă că comuniştii din 
Bucureşti care lucrează in munca 
de cercetare şi aproape totalitatea 
cercetătorilor vor răspunde cu en

tuziasm chemării partidului, a popo
rului nostru, punindu-şi toate cunoş
tinţele in slujba cauzei socialismului 
şi comunismului în patria noastră 
(Aplauze puternice). Sínt convins că 
tot ceea ce s-a înscris în planul de 
cercetare, angajamentele luate aici 
vor fi nu numai realizate, dar şl 
depăşite. Am convingerea că oame
nii de ştiinţă nu vor rămîne cu ni
mic mai prejos decit ceilalţi oameni 
ai muncii — din industrie, din agri
cultură sau din alte sectoare de acti
vitate — că îşi vor uni eforturile în 
munca clocotitoare a întregului po
por, pentru ca împreună cu toţi ce
tăţenii să asigure progresul neîntre
rupt al patriei noastre. (Vii aplauze).

Ar fi meritat, poate, să fie dez
bătute mai mult unele probleme în 
legătură cu tnvăţămîntul din Bucu
reşti. Pentru că şi aici Capitala de
ţine o pondere însemnată. Este a- 
devărat că in anul acesta am dezbă
tut problemele învăţămîntuîui Intr-o 
plenară a Comitetului Central, că 
am aprobat un program, că încep 
să se aplice măsurile stabilite în 
plenară. Spun încep, pentru că nu 
toate măsurile hotărîte de plenară 
au prins viaţă; este încă mult de fă
cut şi în acest sector, care are o 
deosebită importanţă pentru viaţa 
societăţii noastre. Puţin s-a făcut, 
deşi era timp, pentru organizarea 
mai bună a desfăşurării procesului 
de învăţămînt, şi mai cu seamă în 
privinţa asigurării manualelor nece
sare şi a condiţiilor materiale, pen
tru ca învăţămintul să răspundă cit 
mai bine cerinţelor moderne. Sínt şt 
în această direcţie multe probleme 
nerezolvate, se lucrează încă încet 
Ia adoptarea soluţiilor necesare, în
că nu se ţine seama în suficientă 
măsură de experienţa, de părerile, 
de punctul de vedere al cadrelor ca
re lucrează în învăţămînt. Noi apre- 
ciem că senatele universitare şi con
siliile profesorale trebuie să joace 
un rol tot mai important în moder
nizarea rapidă a învăţămîntuîui su
perior, în înfăptuirea tuturor măsu
rilor stabilite în acest sens de par
tidul nostru. Orice rămînere în ur
mă în acest domeniu poate avea re- 
percusiuni negative asupra dezvol
tării viitoare a societăţii noastre. 
Rog organizaţia de partid a munici
piului Bucureşti să acorde mai mul
tă atenţie problemelor învăţămîniu- 
lui superior, să analizeze mai des 
modul în care se desfăşoară pro
cesul de tnvăţămînt, să acţioneze 
mai energic pentru a asigura înfăp
tuirea directivelor şi hotăririlor par
tidului şi Marii Adunări Naţionale. 
Avem toate condiţiile: avem cadre 
bune, avem studenţi buni care —- 
lucru Îmbucurător — cer să se asi
gure un nivel mai înalt învăţăinîn- 
tului nostru.

Printre allele este necesar să asi
gurăm o mai mare apropiere a ca
drelor didaclice de masa studenţi
lor, o mai strînsă conlucrare a pro
fesorilor cu studenţii.

Asistentul, conferenţiarul, preieso- 
rul trebuie să se aile acolo unde 
slot studenţii, să muncească şi să 
trăiască alături de ei. Numai aşa 
profesorul va fi un educator, va de
veni, intr-adevăr, acel om chemat să 
făurească intelectualul de mîine al 
patriei noastre (Vii aplauze). Sínt 
convins că toţi tovarăşii care lu
crează în învăţămînt vor face totul 
pentru a realiza directivele şi hoiă- 
rîrile adoptate de partid şi de Ma
rea Adunare Naţională, că şi în a- 
cesi domeniu Capitala patriei va fi 
un exemplu, reuşind să determine 
îmbunătăţiri radicale în desfăşurarea 
procesului de învăţămînt.

Cunoaşteţi, tovarăşi, preocuparea 
şi grija permanentă a partidului nos
tru pentru a asigura ridicarea con
tinuă a nivelului de trai al poporu
lui. De altfel, scopul întregii noas
tre politici, ţelul ei suprem este o- 
mul, asigurarea condiţiilor ca omul 
societăţii socialiste să se bucure din 
plin — atît din punct de vedere ma
terial, cit şi spiritual — de tot ceea 
ce creează mai bun civilizaţia uma
nă. In direcţia aceasta ne concen
trăm eforturile şi sîntem hotăriţi să 
facem totul şi în viitor pentru ca 
poporul nostru să ducă o viaţă dem
nă, din ce în ce mai îmbelşugată.

Am adoptat in aceşti ani un şir 
de măsuri privind îmbunătăţirea ni
velului de viaţă al poporului. In 
Directivele adoptate de Congresul al 
IX-lea se prevede ca pină tn 1970 
salariul real să crească cu 20—25 
la sută. Pe primit trei ani avem o 
creştere de 9,5 la sută. Prin măsu
rile stabilite in planul pe 1969 se 
asigură creşterea salariilor cu circa 
4 miliarde Iei, începîndu-se din ia
nuarie cu corpul didactic — care 
va primi un spor de circa 19 la su
tă — şt urmîndu-se apoi cu alte sec
toare, în aşa fel ca pînă la sfîrşitul 
anului, cea mai mare parte, sau 
chiar totalitatea ramurilor economiei 
şi a celorlalte ramuri de activitate 
ale societăţii noastre vor beneficia 
de sporurile prevăzute in plan. Sa
lariul real va creşte astfel cu 5,1 la 
sută.

Un rol însemnat în veniturile 
populaţiei îl au cheltuielile social» 
culturale. La plenară m-am referit 
pe larg la aceste cheltuieli, şi nu do
resc să revin amănunţit asupra lor. 
Trebuie însă să subliniez, tovarăşi, 
că aceste cheltuieli social-culiurale 
— in invăţămint, cultură, asistenţă 
şi altele — au totalizat în 1968 su
ma de 31 miliarde lei, faţă de 22 mi
liarde in 1965 şi că în anul 1969 ele 
vor ajunge la 33 miliarde. Este o 
creştere deosebit de mare, care de
păşeşte procentual creşterea venitu
lui naţional. In acest timp s-au asi
gurat fonduri necesare pentru mă
rirea pensiilor — care in 1969 re- 
prezintă aproape dublu ţaţă de 1965.

Anul acesta, după cum ştiţi, s-au 
mărit bursele studenţilor cu aproa
pe 20 la sută, s-au adoptat măsuri de 
mărire a duratei concediului, care 
a crescut de la 17 zile în 1965 la 
20,8 în 1969.

Desigur, toate acestea s-au răsfrînt 
pozitiv asupra nivelului de viaţă al 
poporului. Este adevărat, au fost 
luate şi un şir de măsuri impuse de 
necesitatea de a pune ordine in une
le sectoare de activitate, de a aşeza 
pe baze economice mai sănătoase 
activitatea in aceste sectoare. Mă 
refer la chirii, la preţul lemnelor, 
al combustibilului in general — dar, 
după cum ştiţi, pentru suportarea di
ferenţelor, salariaţilor cu venituri 
mai mici li s-au asigurat indemniza
ţii pînă la îmbunătăţirea generală a 
salarizării. Cu toate măsurile la care 
m-am referit se asigură ca salariul 
real să sporească pînă în 1970 cu 
circa 23 Ia sută, ceea ce va însemna 
realizarea spre limita superioară a 
directivelor Congresului al IX-lea, 
care prevedeau 20—25 la sută. Deci, 
în general, măsurile respective nu 
vor dăuna iniăptuirii sarcinilor puse 
de congres in ce priveşte creşterea 
nivelului de trai al oamenilor mun
ci], pentru că ele sínt compensate 
prin creşterea cu peste un miliard 
de lei a fondului de salarii prevă
zut în planul cincinal pentru 1970. 
Toate acestea arată preocuparea şi 
grija partidului nostru ca, o dată cu 
dezvoltarea economiei, ştiinţei, cul
turii, să crească continuu nivelul de 
viaţă al oamenilor.

Desigur, tovarăşi, incă nu putem 
spune că toţi oamenii muncii au a- 
sigurate condiţii bune de viaţă, mat 
avem multe de făcut pînă să ajun
gem acolo. Dar, dacă analizăm toate 
măsurile, Întreaga activitate a par
tidului nostru, putem constata că, 
an de an, facem mereu noi paşi îna
inte spre ridicarea bunăstării între
gului nostru popor. Consider că bi
ne a făcut comitetul orăşenesc că în 
chemarea sa s-a ocupat de măsurile 
necesare înfăptuirii prevederilor in 
domeniul creşterii nivelului de trai, 
de măsurile privind asigurarea men
ţinerii la nivelul stabilit prin plan 
a preţurilor la produsele de larg 
consum. Comitetul municipal de par
tid, consiliul popular trebuie să ia 
toate măsurile pentru ca în Capitală 
să iie asigurate, în condiţii cores
punzătoare, atît înfăptuirea prevede
rilor planului, cît şi buna aprovizio
nare şi deservire a populaţiei.

Consider că este bine ca comite
tul municipal de partid să acorde 
mai multă atenţie activităţii organi
zaţiilor de partid din comerţ, pen
tru ca cei ce lucrează în acest sec
tor să înţeleagă că sínt chemaţi să 
deservească în mod exemplar popu
laţia. Trebuie să luăm măsuri hotă
rîte pentru a pune capăt unor stări 
de lucruri negative în domeniul de
servirii populaţiei! Să terminăm cu 
concepţia pe care o mai întilnim la 
unii lucrători din comerţ sau din 
alte sectoare care pretind pentru ser
viciile ce sínt obligaţi să le aducă 
cetăţenilor răsplată materială de la 
aceştia. Intr-adevăr, mulţi s-au obiş
nuit aşa, dar trebuie să înceapă să 
se dezobişnuiască, tovarăşi! Pentru 
că, pină la urmă, acela care pre
tinde bacşiş — ca să-i spunem pe 
româneşte — acela care înşeală la 
cînlar îşi însuşeşte bunul altuia. Şi 
nu putem admite acest lucru. Eu nu 
pun în această categorie pe toţi lu
crătorii din comerţ; dar sínt aseme
nea cazuri şi este necesar ca orga
nizaţiile de partid, organizaţiile de 
masă să le acorde o atenţie mai 
mare. Ce s-ar întîmpla dacă in fie
care sector de activitate s-ar proce
da astfel? Ce ar fi dacă — hai să 
zicem — cei de la „23 August" ar 
considera că pentru a livra anumite 
piese pentru „Griviţa roşie“ trebuie 
să primească bacşiş? (Animaţie, ve
selie, vii aplauze).

Despre activitatea în domeniul a- 
sistenţei sanitare nu vreau să mă 
ocup. Este necesar să ţinem seama 
de ce s-a discutat la plenara C.C. al 
P.C.R., să aplicăm măsurile stabilite

(Urmare din pag. a Il-a)

Apreciind că darea de seamă pre
zentată conferinţei a reuşit să pre
zinte sintetic activitatea organizaţiei 
judeţene de partid, primul-secretar 
al Comitetului judeţean al U.T.C. 
s-a referit la contribuţia pe care ti
neretul sibian şi-o aduce la înfăp
tuirea operei de construcţie socia
listă. Vorbitorul a relevat entuzias
mul cu care tinerii participă activ 
la îndeplinirea sarcinilor Încredin
ţate, abnegaţia de care dau dovadă 
în procesul de creare a bunurilor 
materiale şi spirituale ale societăţii 
noastre socialiste. Orientat de do
cumentele plenarei C.C. al P.G.R. 
din decembrie 1967, de linia sta
bilită de consfătuirea pe ţară a 
U.T.C., Comitetul judeţean U.T.C. 
şi-a canalizat întregul său efort 
creator pentru îndeplinirea cu 
promptitudine a sarcinilor trasate, 
pentru educarea tineretului în spi
ritul moralei comuniste, pentru for
marea personalităţii complexe şi 
complete a tinerilor, constructori

pentru a asigura o mai bună asisten
ţă  medicală pentru oamenii muncii.

Aş dori, tovarăşi, să spun cîteva 
cuvinte despre munca organizaţiei 
de partid din Bucureşti — una din 
cele mai puternice organizaţii ale 
partidului nostru. Ea numără circa 
175 mii de membri de partid, ceea 
ce înseamnă că iiecare al opiuiea 
locuitor al Bucureştiului este mem
bru al partidului comunist. Dacă ne 
gîndim că între locuitori mai sint 
şi copii — iar aceştia sínt pionieri
— atunci se poate spune că aproape 
nu există familie unde să nu avem 
un membru al partidului. Avem o 
organizaţie puternică, care exercită
— şi fără îndoială că va exercita tot 
mai mult în viitor — o influenţă 
profundă asupra întregii activităţi 
diu Capitala patriei noasire.

Eu cunosc organizaţia de partid 
din Bucureşti de 35 de ani, din ile
galitate. întotdeauna ea a constituit 
un sprijin pentru partidul nostru, 
pentru Comitetul Central. Cunosc ce 
a reprezentat după 23 August orga
nizaţia din Bucureşti, rolul impor
tant pe care ea l-a avut în condiţiile 
grele de după eliberare, cunosc suc
cesele obţinute în desiăşurarea în
tregii sale activităţi. Am lost la mul
te  conferinţe de partid din Capitală 
şi trebuie să spun cu bucurie că la 
conferinţa de astăzi am constatat că 
organizaţia, activul din Bucureşti au 
crescut considerabil. Avem aici şi 
comunişti vechi, din ilegalitate, a- 
vem şt comunişti intraţi în partid 
după 23 August, avem şi comunişti 
mai noi. Dar toţi alcătuiesc un deta
şament unit, o forţă de seamă, un 
sprijin de nădejde al partidului, al 
Comitetului nostru Central. (Vii şi 
îndelungate aplauze).

Desigur, tovarăşi, e o satisfacţie 
să vezi cum au crescut cadrele în 
munca de partid, în domeniul eco
nomiei, ştiinţei, în toate sectoarele 
de activitate. Este plăcut să vezi am
ploarea muncii ideologice pe care 
o desfăşoară organizaţia de partid 
din Bucureşti, rolul tot mai activ pe 
care îl are ea în ridicarea nivelului 
politic şi ideologic al comuniştilor, 
al tuturor oamenilor muncii. Toate 
acestea sínt expresia politicii juste, 
marxist-leniniste, a partidului nostru. 
Plecînd de la aprecierea că în con
diţiile desăvirşirii construcţiei socia
liste creşte roiul conducător al parti
dului, Comitetul nostru Central, în
tregul partid se preocupă de creşte
rea şi educarea activului de partid. 
Comitetul Central asigură ca parti
dul să fie strîns unit cu întregul po
por, să-şi îndeplinească rolul con
ducător în fiecare domeniu de ac
tivitate, să-şi ducă la îndeplinire 
marile sarcini pe care şi Ic-a asu
mat în faţa naţiunii noastre. Vor
bind de rolul conducător al parti
dului, noi înţelegem aceasta nu de
clarativ, nu in sensul de a comanda 
sau a elabora teze generale, ci în 
sensul că partidul, toţi comuniştii, 
la locul de muncă, se află în pri
mele rinduri ale înfăptuirii progra
mului de desăvîrşire a construcţiei 
socialiste. Comuniştii trebuie să fie 
strîns legaţi de clasa muncitoare, de 
ţărănime, de intelectualitate, să facă 
totul pentru a li urmaţi de oamenii 
muncii. Numai aşa partidul îşi în
deplineşte în fapt rolul de conducă
tor al poporului (Aplauze puternice 
prelungite).

S-a relevat pe drept cuvînt aici 
practica partidului nostru de a se 
consfătui, în cele mai importante 
probleme, cu specialiştii, cu masele 
populare, de a asigura condiţiile ne
cesare participării lor active Ia ela
borarea măsurilor şi la înfăptuirea 
acestora. Tocmai in aceasta constă 
forţa şt tăria partidului nostru — 
in făptui că se sfătuieşte cu poporul, 
că ţine seama de părerile acestuia
— de aceea partidul nostru este ur
mat şi va fi tot timpul urmat de în
tregul popor. (Aplauze puternice, 
ovaţii).

Intre activitatea internă şi politica 
externă a partidului nostru există o 
concordanţă deplină. Noi pornim de

activi ai socialismului şi făuri
tori ai idealului comunist. „Comite
tul judeţean U.T.C., organizaţiile de 
tineret — a arătat tovarăşul Nicolae 
Găitan — s-au preocupat mai mult 
de educarea elevilor şi a celorlalţi 
tineri în spiritul dragostei fată de 
nebănuita frumuseţe şi bogăţie su
fletească a poporului român. Au fost 
organizate o serie de întîlniri, seri 
literare, concursuri şi alte activităţi, 
prin care tineretul a avut ocazia să 
cunoască mai bine frumuseţea şi bo
găţia pămîntului natal, istoria patriei 
noastre, realizările înfăptuite în anii 
construcţiei socialismului.

In acest an, tinerii din judeţul 
Sibiu au strîns o cantitate de 8 500 
tone fier vechi, au împădurit 25 hec
tare, au participat activ la amenaja
rea bazelor sportive, la înfrumuse
ţarea comunelor şi satelor, efectu- 
înd lucrări în valoare de 6 500 000 
lei.“

Relevînd realizările tineretului în 
activitatea sa, primul-secretar al Co
mitetului judeţean al U.T.C. s-a o- 
prit şi asupra unor. lipsuri în mun-

la faptul că trebuie să acţionăm tn 
direcţia Întăririi continue a orindut- 
rii noastre, a forţei materiale şi spi
rituale a societăţii socialiste, consi- 
dertnd că torţa sistemului mondial 
socialist stă în forţa fiecărei ţări so
cialiste. Pornim de la faptul că cu 
cit fiecare ţară socialistă obţine re
zultate mai bune, cu cît este ma! pu
ternică din punct de vedere econo
mic, ştiinţific, cultural, cu atit de
vine mai puternic întregul sistem 
mondial socialist, cu atît creşte in
fluenţa socialismului in întreaga lu
me (Vii aplauze).

Noi vom acţiona şi în viitor cu 
toată hotărîrea pentru a ne aduce 
contribuţia la lichidarea neînţelege
rilor dintre ţările socialiste, la gă
sirea căilor pentru realizarea unită
ţii, pe baza principiilor marxist-le
niniste, ale egalităţii in drepturi, 
respectului reciproc, neamestecului în 
treburile interne. Numai pe această 
bază se creează condiţii pentru ma
nifestarea din plin a internaţionalis
mului, a  solidarităţii internaţionale 
dintre popoare libere şi egale în 
drepturi, care construiesc noua orîn- 
duire (Vii aplauze).

Partidul nostru a fost întotdeau
na, este şi va fi în continuare un 
detaşament activ al mişcării comu
niste internaţionale, al luptei antiim- 
perlallste. Vom face totul pentru a 
contribui la lichidarea divergenţelor 
din mişcarea comunistă şi muncito
rească, la găsirea căilor pentru uni
rea în lupta împotriva imperialismu
lui atît a comuniştilor, cit şi a tu tu
ror forţelor antiimperialiste, numai 
în acest fel vom avea garanţia că 
vom împiedica realizarea planurilor 
imperialiste, că vom asigura pacea 
în lume (Aplauze puternice). Pornim 
de Ia faptul că divergenţele sínt 
trecătoare, că ele pot şi trebuie să 
fie înlăturate cît mai curînd, datoria 
fiecărui partid comunist fiind de a 
milita în această direcţie. Not ne 
vom îndeplini neabătut această În
datorire atit faţă de poporul nostru, 
cît şi faţă de clasa muncitoare, de 
forţele progresiste din întreaga lume 
(Vii aplauze).

In acelaşi timp tn lume există 
ţări cu altă orinduire socială, şi de 
aceea trebuie să găsim căi pentru 
dezvoltarea colaborării şi înţelegerii 
cu aceste state, pe baza principiilor 
respectului independenţei şi suvera
nităţii naţionale, al neamestecului în 
treburile interne, al dreptului fiecă
rui popor de a-şi hotări soarta aşa 
cum doreşte. Pe această temelie noi 
am dezvoltat şi vom dezvolta şi in 
viitor relaţii cu toate statele lumii. 
Tocmai datorită consecvenţei cu care 
partidul nostru a militat şi militează 
pentru colaborarea cu toate statele, 
poporul nostru are astăzi numeroşi 
prieteni in întreaga lume, se bucură 
de un prestigiu crescînd în opinia 
publică internaţională. Vom face to
tul pentru a dezvolta relaţii de prie
tenie cu toate popoarele, servind ast
fel cauza prieteniei şi păcii tn lu
me (Aplauze îndelungi).

Doresc să închei exprimîndu-mi 
încă o dată convingerea că organi
zaţia de partid a municipiului Bucu
reşti, care dispune de puternice for
ţe în toate domeniile de activitate, 
va şti să-şl îndeplinească cu cinste 
sarcinile ce îi revin, va îndeplini 
programul elaborat de Congresul al 
IX-lea, precum şl angajamentele 
luate astăzi aici. Sínt convins că 
dumneavoastră, comuniştii, Împreună 
cu toţi oamenii muncii din Capitală, 
veţi aduce o contribuţie tot mai 
mare la mersul înainte al poporului 
nostru pe calea bunăstării şi iericirii 
(Aplauze puternice).

Vă urez din toată inima mult suc
ces în activitatea dumneavoastră; să 
depuneţi eiorturi şi — aş dori — să 
cîştigaţt întrecerea care se va des
făşura în anul viitor I

Vă doresc tuturor multă sănătate 
şi lericire ! (Aplauze puternice, pre
lungite; asistenţa, în picioare, ova
ţionează îndelung pentru partid,
penii  U  e u m u c i u i  o a u  V r e u n u i / .

ca organizaţiilor de tineret. El a 
arătat că în educarea politică şi 
ideologică a tinerilor îşi mai face 
loc, uneori, formalismul, manifestîn- 
du-se prea puţin spirit novator. în 
unele locuri de producţie, complexa 
muncă de educaţie politică este tra
tată superficial, în acest domeniu 
lucrîndu-se numai pentru a se avea 
ceva de raportat, existînd o ruptură 
Intre activitatea politică şi cea eco
nomică, expresie a tratării de supra
faţă a unor probleme majore. Indis
ciplina de care unii tineri dau do
vadă în şcoli sau la locurile lor 
de producţie este urmarea unei 
munci de educare făcută fără com
petentă pedagogică. Exodul tinerilor 
de la sate spre oraşe, unde mai 
mult decît setea de cunoaştere, mi
rajul asfaltului şi al neonului îi a- 
trage pe unii dintre aceştia, deter
mină o contribuţie nu pe măsura po
sibilităţilor a tineretului la realiza
rea producţiei agricole. La sate, că
minele culturale nu creează întot
deauna tineretului condiţii pentru e- 
ducarea prin toate formele de care 
dispun.

Lucrările Conferinţei organizaţiei 
judeţene de partid Sibiu

NICOLAE GĂITAN
prim-secretar al Comitetului judeţean al U.T.C.
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ITALIA

Un important su cces  
al luptei revendicative 
m uncitoreşti

Roma 23 — Corespondentul Ager- 
pres, N. Puicea, transmite: Repre
zentanţii sindicatelor italiene şi ai 
companiilor industriale mixte (cu 
participarea capitalului de stat şi 
particular) au încheiat un acord pri
vitor la  unificarea sistemului de sa
larizare în  întreaga ţară. Potrivit a- 
cordului, salariaţii companiilor I.R.I. 
(Instituto per la Ricostruzione In
dustriale) şi E.N.I. (Ente nazionale 
irocarburi) nu vor mai ii împărţite 
în  „zone de salarizare", astfel încît 
cei din Sicilia, Sardinia şi din alte 
regiuni sudice vor primi aceeaşi re
muneraţie ca şi cei din Milano, 
Roma sau Torino.

Acordul reprezintă un important 
succes al luptei revendicative a oa
menilor muncii din Italia, care în 
cursul recentelor greve şi manifes
taţii au cerut să ie  pună capăt ine
galităţii salarizării care se răsfrînge 
negativ asupra regiunilor sudice.

Operaţiunea „salariu unic pe plan 
national" afectează circa 300 000 de 
oameni ai muncii din sud, care au 
primit pînă acum, pentru aceeaşi 
muncă, salarii mai mici decit colegii 
lor din nordul tării. Potrivit regle
mentărilor de pînă acum privind 
„zonarea salariilor", diferenţa dintre 
salariile maxime din zona 0 (Mi
lano) şi zona 7 (Sicilia) este de 25 
la sută. Acordul încheiat între cele 
trei mari organizaţii sindicale —• 
C.G.I.L., U.I.L. şi C.I.S.L., pe de o 
parte, şi asociaţiile întreprinderilor 
publice — pe de altă parte, prevede 
înlăturarea diferenţelor zonale în 
trei etape, în decurs de 30 de luni.

Efectul pozitiv al desfiinţării di
ferenţelor de salarii include şi o se
rie de sporuri primite de oamenii 
muncii, ca de pildă cele privind sca
ra mobilă preţuri-salarii.

Acordul a fost primit cu satisfac
ţie, atît de cercurile guvernamenta
le, cît şi de cele sindicale.

Procesul mafioţilor
Roma 23 (Agerpres). — Procesul 

de la Catanzaro, în care au fost 
implicaţi 113 membri ai mafiei, s-a 
încheiat cu pronunţarea unor sen
tinţe de condamnare la închisoare 
pe difertie termene a celor vinovaţi- 
După 14 luni de dezbateri, liderii a 
două grupări rivale ale mafiei, ca
re luptau pentru controlul asupra 
lumii interlope din Palermo şi din 
alte localităţi siciliene urmează să 
ispăşească pedepse pe termen lung. 
Angelo la Barbera a fost condamnat 
la 22 de ani închisoare, iar Pietro

Teorretla, care din adept al lui 
Barbera a devenii un rival pericu
los, a fost condamnat la 27 de ani 
închisoare.

Activitatea celor două bande s-a 
transformat într-un adevărat război, 
în cadrul luptelor pierzîndu-şi viata 
peste 100 de persoane, tn cursul 
procesului au ieşit la iveală meto
dele folosite de mafia pentru contro
lul „pieţei" narcoticelor, precum şt 
asupra diferitelor ramuri din comer
ţul şi industria siciliana.

- - . « o v y ^ . v . s "a?*"' IE

R. F. a GERMANIEI. Pentru Olimpiada viitoare, un arhitect a sr-hiţat un 
model de stadion olimpic ru acoperiş — cort

Protocol comer
cial româiio- 
vest-german

Bonn, 23 (Agerpres). — Recent a 
fost sssnnat la Bonn un Protocol 
pentru stabilirea listelor de mărfuri 
pe anul 1969, în baza Acordului co
mercial pe termen lung, încheiat în
tre Republica Socialistă România şi 
Republica Federală a Germaniei, pe 
perioada 1964—1969.

La exportul românesc sínt prevăzute: 
produse chimice, maşini, produse si
derurgice, produse ale industriei lem
nului, produse petroliere, confecţii, 
tricotaje», produse agro-alimentare 
etc., iar la import: instalaţii maşini 
şi utilaje, produse ale industriei si
derurgice, aparate de măsură şl con
trol, produse chimice etc.

A fost, de asemenea, semnat un 
protocol al Comisiei mixte de coo
perare, care a analizat căile de dez
voltare a cooperării tehnico-econo- 
mice dintre cele» două ţări.

0 declaraţie a vicepreşedintelui 
sud-vietnamez

Paris 23 (Agerpres). — Vice-preşe- 
dintele sud-vietnamez, Nguyen Cao 
Ky, a declari că „va conferi cu 
membrii guvernului saigonez si cu 
preşedintele Thieu în legătură cu 
posibilitatea unor convorbiri directe 
cu Frontul Naţional de Eliberare, în 
vederea unei soluţionări politice a 
războiului din Vietnam".

Intr-un interviu acordat postului 
de televiziune „Columbia Broadcas
ting System", înainte de a pleca de 
la Paris spre Saigon, el a mai de
clarat: „Noi nu recunoaştem Fron
tul Naţional de Eliberare ca o enti
tate, dar el repretzintă o realitate de 
care trebuie să ţinem seama şi după 
ce vom înţelege acest lucru vom 
putea avea pace . . .  Dacă F.N.E. ac
ceptă să aibă cu noi convorbiri de

Congresul Partidului Socialist din Franţa
Paris 23 — Corespondentul Ager

pres, Georges Dascal, transmite: 
Congresul extraordinar al Partidului 
Socialist din Franţa (S.F.I.O.), întru
nit Ia Puteaux, a hotărît, cu 1664 
de voturi pentru, 367 contra şi 836 
abţineri, fuzionarea formaţiunilor po
litice care au compus Federaţia stîn. 
gii democratice şi socialiste într-un 
singur partid, care ar urma să poar
te denumirea de Partidul Socialist. 
Se prevede ca Congresul constitu
tiv al noului partid să aibă loc în 
primăvară.

Congresul a adoptat o declaraţie 
de principiu, în care se pronunţă 
pentru înlocuirea proprietăţii capi
taliste cu proprietatea socială asu
pra mijloacelor de producţie şi do 
schimb.

Nigeria 
în ultimele 
48  de ore

Lagos 23 (Agerpres). — După cum 
informează corespondentul din La
gos al agenţiei France Presse, co
lonelul Ojukwu» şeful provinciei se
cesioniste Biafra, a anunţat dumini
că seara într-un discurs radiodifuzat 
un armistiţiu de 8 zile în vederea 
sărbătorilor de iarnă.

Colonelul Ojukwu a declarat că 
în perioada respectivă vor fi sus
pendate şi zborurile pe principalele 
culoare aeriene prin care se trans
portă alimente şi medicamente pen
tru populaţia biafreză. Totodată, el 
a propus stabilirea unui alt itinerar 
pentru avioanele care transportă a- 
liraente şi medicamente.

Umuahia 23 (Agerpres). — Raidu
rile din ultimele 48 de ore ale a- 
vioaneior apartinînd forţelor guver
namentale din Lagos împotriva Bia- 
irei s-au soldat cu 71 de morţi şi 
113 răniţi, se indică într-un comu
nicat publicat la Umuahia.

Se precizează că alte 23 de per
soane şi-au găsit moartea în timp 
ce se aflau în bisericile din centrul 
localităţii Umuahia care au fost 
bombardate.

Lucrările Congresului au fost mar
cate de puternice disensiuni între 
reprezentanţii diferitelor tendin
ţe, care la un moment dat, amenin
ţau S.F.I.O. cu scindarea. Deputatul 
Georges Guille, conducătorul grupă
rii „tradiţionaliste", s-a împotrivit 
proiectului de fuziune şi şi-a expri
mat refuzul de a colabora în cadrul 
aceleiaşi formaţiuni cu membrii clu
burilor republicane. Potrivit agenţiei 
France Presse, acest punct de ve
dere este împărtăşit de mai mulţi 
activişti ai S.F.I.O.

Comentînd rezultatele Congresului 
extraordinar al S.F.I.O., ziarul „Le 
Figaro" consideră că „noul partid va 
semăna mult cu vechea formaţie. 
Este de fapt vorba mai puţin de o 
fuziune a S.F.I.O. şl a cluburilor re
publicane, decit de o adeziune a 
cluburilor la un S.F.I.O. renovat".

Criticînd faptul că S.F.I.O. a luat 
în considerare unitatea stîngii fără 
Partidul comunist, „L'Humanité" 
scrie: „Congresul de la Puţeaux 
marchează un pas înapoi în ceea ce 
priveşte problema esenţială a zilei, 
care rămine necesitatea urgentă de 
a se ajunge la o unitate solidă a 
tuturor forţelor democratice . . ."

pace nu văd nici un motiv pentru 
a ne opri la acest stadiu", a preci
zat el.

Mentionînd că tratativele cu repre
zentanţi ai forţelor patriotice nu în
seamnă şi „accep'tarea de către ad
ministraţia saigoneză a unei coaliţii 
cu F.N.E.", general Ky a subliniat 
că eventualele contacte dintre cele 
două părţi sud-vietnameze trebuie să 
aibă loc în Vietnam şi nu la Paris.

<3- '

In cercurile politice saigoneze in
terviul vicepreşedintelui Ky a fost 
primit cu surpriză, scrie corespon
dentul agentei France Presse. Aces
tea ezită încă să aprecieze declara
ţia ca „o concesie", dar se consi
deră că generalul Ky „s-a îndepăr
tat de linia politică fixată de guver
nul de la Saigon".

■—■»*»•

S.U.A. In foto: Aspect din timpul 
unei recente demonstraţii împotriva 
politicii de război a Statelor Unite, 
pentru pace in Vietnam, care s-a 
desfăşurat pe străzile oraşului 

Washington

R. P. D. Coreeană

Un act de clem enţă
Phenian 23 (Agerpres) La Phenian, 

un purtător de cuvînt al Ministeru
lui de Externe al R.P.D. Coreene a 
făcut o declaraţie în care se arată 
că „imperialiştii americani care au 
încercat în mod persistent să aco
pere actele criminale ale echipajului 
navei spion „Pueblo", în cele din 
urmă şi-au dat seama de imposibi
litatea de a se degaja de responsa
bilitatea ce le revine şi au fost ne
voiţi să ceară scuze guvernului 
R.P.D. Coreene. Capturarea navei 
spion americane „Pueblo", a decla
rat purtătorul de cuvînt, a fost un 
act de legitimă exercitare a drep
tului de suveranitate al R.P.D. Co
reene şi de pedepsire a agresoru
lui. Membrii echipajului navei spion 
americane, care au comis acte cri
minale de spionaj, trebuiau aspru 
pedepsiţi, în conformitate cu legile 
R.P.D. Coreene. Dar, luîndu-se în 
consideraţie faptul că ei şi-au recu

noscut deschis activitatea criminală, 
au cerut clementă în repetate rîn- 
duri, precum şi de faptul că guver
nul american şi-a cerut scuze şi a 
dat asigurări că nu va mai re
peta asemenea acte, guvernul R.P.D. 
Coreene a hotărît să expulzeze echi
pajul navei „Pueblo", aflat în de
tenţiune. Purtătorul de cuvînt a 
menţionat însă că nava propriu-zisă, 
întregul echipament şi armele in
stalate la bordul ei au fost confis
cate de guvernul R.P.D. Coreene.

Washington 23 (Agerpres). — De
partamentul de Stat al S.U.A. a dat 
publicităţii o declaraţie în care a- 
nunţă că echipajul navei „Pueblo" 
a fost pus în libertate luni la Pan- 
munjon. Membrii echipajului vor fi 
supuşi unui examen medical, după 
care urmează să sosească în Statele 
Unite.

9  La Bratislava s-a încheiat ple
nara Comitetului Central al P.C. 
din Slovacia, anunţă agenţia C.T.K. 
Au fost discutate probleme privind 
situaţia economică şi sarcinile parti
dului în Slovacia, precum şi înfăp
tuirea în Slovacia a legii constitu
ţionale cu privire la Federaţia Ce
hoslovacă. Raportul la primul punct 
al ordinii de zi a fost prezentat de 
V. Pavlenda, membru al Prezidiului 
şi secretar al C.C., iar la cel de-al 
doilea punct —- de G. Husak, prim- 
secretar al C.C. al P.C. din Slovacia, 
în cadrul plenarei a luat, de ase
menea, cuvîntul A. Dubcek, prim- 
secretar al C.C. al P.C. din Ceho
slovacia. In încheierea plenarei C.C. 
al P.C. din Slovacia a fost adoptată 
o rezoluţie.

#  La 23 decembrie, la Ulan Ba
tor au început lucrările Plenarei a 
V-a a Comitetului Central ai P.P.R.M.
La deschidere a luat cuvîntul Jum- 
jaaghiin Ţedenbal, prim-secretar al 
C.C. al P.P.R.M., preşedintele Consi
liului de Miniştri al R.P. Mongole.

9  Statele Unite au făcut o pro
punere Japoniei în sensul că se vor 
retrage şi vor ceda aproximativ 50 
de baze militare aflate pe teritoriul 
Japoniei — a declarat luni ministrul 
japonez al afacerilor externe, Kiicbi

Coordonate
universale
Aichi, Aceste baze reprezintă aproxi
mativ o treime din totalul instala
ţiilor americane în Japonia.

9  Fa Tokio s-au încheiat simbă- 
tă lucrările sesiunii extraordinare a 
Parlamentului japonez. Pe parcursul 
a 12 zile de dezbateri, deputaţii

partidelor de opoziţie au criticat în 
intervenţiile lor programul de poli
tică internă şi externă a noului gu
vern constituit de premierul Eisaku 
Sato în urma realegerii sale în func
ţia de preşedinte al partidului libe
ral-democrat.

9  Preşedintele ales al S.U.A., 
Richard Nixon, a contractat o gripă 
şi urmează un tratament, Pe de
altă parte, preşedintele Johnson a 
părăsit spitalul naval „Bethesada", 
unde fusese internat săptămîna tre
cută tot pentru tratarea unei gripe.

•  Forţele patriotice sud-vietna- 
meze au lansat în noaptea de du
minică spre luni patru acţiuni ofen
sive asupra bazelor militare ame
ricane de la Da Nang, Pleiku şi 
Kontum. Aproximativ 40 rachete au 
fost lansate asupra instalaţiilor mi
litare din perimetrul bazei Da Nang, 
relatează corespondentul agenţiei 
France Presse.

Lupte puternice s-au înregistrat, 
de asemenea, în zona deltei Me
kong.

Evoluţia 
zborului na
vei cosmice 
„Apollo - 8 “
Houston 23 (Agerpres). — Că

lătoria spre Lună a navei cos
mice „Apollo-8" a continuat să 
se desfăşoare luni fără incidente. 
Membrii echipajului, cosmonaut» 
Frank Borman, James Lovell şi 
William Anders, au comunicat că 
totul se desfăşoară normal, con
form programului de zbor.

Intre timp, cabina spaţială „A- 
pollo-8" înaintează spre Lună cu 
o viteză de 3 845 kilometri pe 
oră. La ora 18,40 (ora Bucureştiu- 
lui), nava se afla la 312 671 km 
de Pămînt şi la 65 480 km de 
Lună. După cum a anuţat centrul 
de control de la Houston (Texas), 
nava a parcurs mai mult de trei 
sferturi din distanta pînă la sa
telitul natural al Pămîntului. Di
rectorul zborului, Glynn Lunney, 
a declarat că starea cosmonauţi
lor continuă să se îmbunătăţeas
că, după atacul de „gripă spa
ţială".

Cosmonauţilor li s-a comunicat 
că tehnicienii de la sol vor în
cerca să îmbunătăţească calita
tea imaginilor de televiziune 
transmise din spaţiu. S-a anun
ţat, de asemenea, că a fost anu
lată o hotărîre privind o mică 
corectare a traiectoriei de zbor, 
deoarece aceasta este întru to
tul conformă calculelor. La bor
dul cabinei spaţiale au fost sem
nalate două mici defecţiuni re
mediate imediat: temperatura ca
binei coborîse pînă la 15 grade 
Celsius, dar a fost readusă ime
diat la nivelul normal de 17,5 
grade. O altă defecţiune a fost 
semnalată la unul din sistemele 
secundare de ventilaţie.

Programul zilei de luni a fost 
destul de încărcat. Printre misiu
nile îndeplinite a figurat şi „cu
răţirea" celor trei pile de com
bustibil de la bord. Acestea sínt 
baterii electronice care folosesc 
reacţia dintre oxigen şi hidrogen 
pentru obţinerea curentului elec
tric şi a apei potabile folosite de 
echipaj. Ele înlocuiesc instalaţia 
din cabina spaţială „Apollo-7". al 
cărei echipaj se plingea de miro
sul de clor ai apei. Acum acest 
neajuns a fost total Înlăturat.

La închiderea ediţiei
Cape Kennedy 23 (Agerpres). — 

Nava cosmică „Apollo-8“ a in
trat luni la ora 22,29 (ora Bucu- 
reştiului), în zona de atracţie a 
Lunii, unul din momentele cele 
mai dificile ale primei călătorii a 
oamenilor pînă în imediata apro
piere a satelitului natural al Pă
mîntului. Momentul tranziţiei ve
hiculului spaţial de la atracţia 
terestră la cea lunară nu a pre
zentat dificultăţi.

cAtenţiiuie cu m p ă ră to ri!
Dacă vă grăbiţi puteţi beneficia şi Dvs. de marile reduceri tem
porare pe care I.C.S. Textile-încălţăminte le aplică, începînd cu 
23 decembrie 1968, la toate sortimentele de paltoane femei, 
bărbaţi şi copii.

Folosiţi ocazia prin care puteţi economisi 30°/» în favoa
rea bugetului dvs. !

în zilele de 24 şi 30 decembrie
1968

orarul tuturor magazinelor se prelungeşte cu 1 oră la amiază şi 
1 oră scara, exclusiv magazinele cu două schimburi.

In ziua de 29 decembrie toate magazinele vor fi deschise 
între orele 8— 12.

în ziua de 31 decembrie toate magazinele vor fi deschise 
1 oră in plus la amiază.

In ziua de 1 ianuarie 1969 centrele de lapte vor fi des
chise după programul normal.

în ziua de 2 ianuarie 1969 magazinele de alimente şi 
legume-fructe vor funcţiona cu program normal de duminică.

A .

In cadrul 
lunii

cadourilor
i  Magazinele de specialita- 

I te sínt bine aproviziona-

\ te cu articole potrivite
% ' '

j I  pentru cadouri: tricota- 

a  T  |  je, parfumeric, marochi- 

*  7  nărie, confecţii şi încăl-

I.I.S. „FLAMURA ROŞIE“ SIBIU
angajează:
— 45 bărbaţi — muncitori necalificaţi, prin transfer 

sau repartiţie de Ia Direcţia pentru muncă şi 
ocrotiri sociale.

Informaţii suplimentare la biroul personal şi învăţămînt.

întreprinderea industrială judeţeană Sibiu
str. Abatorului nr. 2, angajează:

— 3 cxcavatorişti, care să posede acte de calificare pen
tru excavator de 0,3 şi 0,5.

I. I. S. „Berea Sibiului" Sibiu
angajează:

— dactilografe
Informaţii la serviciul personal, telefon 1 48 62.

I. I. S .  „ L i b e r t a t e a “ S ib iu
angajează de urgenţă:

— 4 ajutori maiştri în specialitatea filatură pieptănată. 
Informaţii la serviciul organizarea şi normarea muncii.

IPR0FIL „REPUBLICA“ SIBIU
angajează:

paznici
Informaţii Ia biroul personal.

%  i W -  » H
J l JL  * I tăminte,

tase, articole de podoabă,

ţesături de ma-

j  ceasuri, produse zaharoa

se şi băuturi.

I.R.U.M. Sibiu
primeşte înscrieri la cursul de calificare prin ucenicie la locul de 
muncă, pentru meseriile de strungari şi lăcătuşi mecanici în 

construcţii metalice.
Condiţii de admitere:
— vîrsta între 14—18 ani
— să fie absolvenţi ai şcolii generale.

Concursul de admitere va avea loc între 5 -  8 ianuarie 1969. 
înscrierile se fac zilnic la biroul personal din str. J. S. Bach 

ar. 4. telefon 11775.

Direcţia agricolă a judeţului Sibiu
angajează pe data de 1 ianuarie 1969:

-  1 contabil I
Informaţii la serviciul contabilitate.

Vînd haină astrahan veritabilă extra, măsură mare. Sibiu, telefon 1 23 94

Inginer electronist, caut serviciu în oraşul Sibiu. Telefon ] 1180, Sibiu.
orele 8—13,

HO or iţi 
m  petreeeţi 
a n  ^Qeaelion 
p^Lăent ?
întreprinderea de hoteluri şi res
taurante Sibiu vă recomandă:

restaurantul „ÎMPĂRATUL RO
MANILOR", str. N. Bălcescu

restaurantul „BULEVARD", 
Piaţa Unirii

restaurant-grădina „TERASA 
DUMBRAVA'

— restaurantul „SIBIUL NOU". 
Şoseaua 11 Iunie.

Meniuri speciale în sorliment bo
gat — muzică — dans.

Reţineţi mese din timp la sediul 
unităţilor.
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